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TOLVÖ 

VOLVO DX KLUBB BILDAD.  

Volvo koncernen består av ett stort antalt fristående företag. I Göteborg är 
antalet ansträllda drygt 19000. Det borde finns några DXare bland alla dessa 
tyckte undertecknad, så varför inte bilda en klubb? 
Ett upprop publicerades i personaltidningen Volvo Kontakt och den 8 februari 
bildades så klubben. 
Samlingsplatsen var självklar: Sörredsgården , vår personalanläggning. Genom 
vänligt tillmötesgående från anläggningens intendent kunde vi sätta upp en 
L-antenn på ca 50 meter. Redan nu finns det planer på en längre och bättre 
antenn, kanske flera. 
En av de första aktiviteterna blir en nybörjarkurs som startar den 7 mars 
då klubben består både av erfarna Dxare och nybörjare. 
AB Volvo stödjer ekonomiskt fritidsverksamheten inom företagets ram genom 
Volvo Idrott och Fritid. Vi kommer därför att ingå som en sektor i Volvo I F 
för att på så sätt kunna få stöd både ekonomiskt och praktiskt. 
Styrelsen består av Gunnar Friberg, ordörande; Ingerborg Lindblad, sekreterare; 
och Rainer Stalvik, kassör. 
Klubbens adress är: Gunnar Friberg, Volvo DX Klubb, AB Volvo, Avd. 6550-HD3S, 
405 08 Göteborg. Tel: 031/594844, Privat: 0303/12740. 

Gunnar Friberg. 
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47.1~4, 
De flesta av oss har säkert en radiomottagare med olika radio- 	̂1 
band som MV. LV, KV och FM. Av dessa är väl FM-bandet det som „se/
man lyssnar mest på då Riksradion och Närradion sänder här. 
Men vad döljer sig på de tre övriga banden? 

Vi är ett gäng på Volvo i Göteborg som försöker utforska dessa 
band med större eller mindre framgång. Vi kan på kortvåg skruva 
in röster och musik från hela världen. Japan och Australien hörs 
i våra lurar dagligen med trevliga engelska och t.o.m. svenska 
program (från Japan). Afrika och Sydamerika går också in, vis-
serligen inte med samma goda mottagning som från lokalsändaren i 
Brudarmossen, men ändå!!! 

Vad som gör att vi får ut så mycket ur våra radioapparater är den 
personliga kontakten med radiostationerna runt om i världen. Vi 
rapporterar till radiostationerna vad vi hört och hur hörbarhe-
ten varit och får ofta som tack s.k. QSL eller bekräftelsebrev i 
form av vykort, vimplar, souvernirer. Kontakten med främmande 
länder ger oss kunskap om främmande länder, både direkt via radio 
och per brev. I Ecuador från radiostationen HCJB sänder man 
svenska program med mycket information om Sydamerika. Likaså 
kan man få information från radiostationer i Japan, Italien, 
Vatikanstaten, Väst- och östtyskland, Polen Sovjetunionen och 
Libanon direkt - och t.o.m. på svenska!!! 

Volvo DX-klubb har som syfte att främja DX-hobbyn genom radio-
kurser. lyssnarträffar och informationer vad som hörs på kort-
våg. Vi deltager i lyssnartävlingar och får på så vis ut mer 
ur våra radioapparater. Vi sporrar varandra genom att visa vå-
ra s.k. kap i form av brev, kort och souvernirer från våra ra-
diokontakter. 

Vi skulle gärna se Dig som en av oss på våra träffar. Att även 
Du får upptäcka den värld som döljer sig i Din lilla radio. 

Teo gärna kontakt med någon av oss i Volvo DX-Klubb! Följande 
Volvo DX-are kan Du få tag på per telefon: Gunnar Friberg på te-
lefon 66 48 44 (avd 6550), Lars Wieden på telefon 66 85 31 (avd 
44130) eller Stig-Ove Elgborn telefon 66 25 39 (avd 33540). 

Tag gärna och skruva på banden på Din Radio och så är Du väl- 
kommen bland Volvo DX-klubbs radioentusiaster! 
Med kort-, lång- och mellanvågshälsningar s.k. 73'or 

VOLVO DX-KLUBB 
Volvo IF:s Kortvågssektion 

P.S. Pröva gärna och ratta in Västtyskland på svenska varje var- 
dag klockan 21.30 - 22.00 på mellanvåg 1269 Mhz. Det kan bli 
en lätt men trevlig början. Lycka till!! DS. u~lirair 

WYF 
Shor t wave Station 

Oakland, California 94621 



PROTOKOLL 

fört vid konstituerande möte med Volvo DX Klubb den 8 februari 1984 på 
Sörredsgården, Torslanda. 

1.  
Gunnar Friberg, initiativtagare till mötet, hälsade de närvarande välkomna. Han 
framförde ett speciellt tack till Rolf Nordström för det arbete han lagt ner 
på att sätta upp en antenn mellan Sörredsgården och närliggande skogsdunge, 
vilket möjliggjorde demonstration av några DX-mottagare senare på kvällen. 
De närvarande, förutom nämnda Friberg och Nordström, presenterade sig sedan: 
Ingeborg Lindblad, Roland Eriksson, Ulf Wessblad och Rainer Stalvik. 

2.  
Gunnar Friberg framförde sedan ett förslag om bildandet av en DX-Klubb. Han för-
klarade att en sammanslutning av DX-are är mycket possitivt för den enskilde medlem-
men genom alla de tips och råd man ger varandra. Dessutom erbjöd sig GF att genomföra 
en nybörjarekurs för de som så önskade. 
De närvarande beslöt att bilda en DX-klubb med namnet Volvo DX Klubb och att en 
nybörjarekurs skall starta. 

3.  
Mötet beslöt också att begära inträde i Volvo Idrott och Fritid och i Sveriges 
DX Förbund. 

4.  
En styrelse om tre medlemmar valdes: 
Ordförande: Gunnar Friberg 
Sekreterare: Ingeborg Lindblad 
Kassör: Rainer Stalvik. 

5.  
överenskommelse träffades om att nybörjarekursen börjar onsdagen den 7 mars kl 18, 
följt av ett allmänt medlemsmöte kl 19. 

6.  
Som speciell gäst hade inbjudits sekreteraren i Västsvenska DX-Sällskapet i Torslanda, 
Peter Walentin-Askman. Peter sysslar även med försäljning av begagnade radiomottagre 
och demonstrerade några sådana innan mötet avslutades. 

Torslanda som ovan 
Vid protokollet: 

(Gunnar Friberg) 



Volvo Idrott och Fritid 
Göteborg. 

Vid konstituerande möte med Volvo DX-Klubb (YDXK) den 8 februari 1984, beslöts 
att klubben skall ansöka om medlemskap i Volvo I F. 

Vi ber därför att på detta sätt ansöka om medlemskap och vi är beredda att följa 
de regler och anvisningar som gäller för Volvo I F. 

Volvo DX-Klubb har till uppgift att stimulera intresset för lyssning pi radio-
stationer över hela världen och att sända rapporter härom till stationerna. 
Detta innebär identifiering, loggning och rapportering. 
VDXK är alltså icke någon sammanslutning av sändareamatörer. 

Klubben kommer i mars att starta en nybörjarekurs i DX -ing. 

Till styrelsemedlemmar har valts: Ordförande: Gunnar Friberg Avd 06550 
Sekreterare: Ingeborg Lindblad Avd. 02230 
Kassör: Rainer Stalvik Avd 32610. 

Vi hoppas att vår medlemsansökan kan godkännas och emotser tacksamt ett svar. 

Torslanda 1984-02-09 
Enligt uppdrag 

OM. 

Ordförande. 



Göteborg 1984-02-10. 

Styrelsen för Sveriges DX Förbund 
Stockholm. 

Medlemsansökan.  

Den 8 februari 1984 bildades Volvo DX Klubb.Klubben är en sammanslutning av 
DX-are inom Volvo-koncernen i Göteborg och kommer, av ekonomiska skäl, att vara 
ansluten till Volvo Idrott och Fritid. 

På undetecknads förslag beslöt mötet att Volvo DX Klubb även skall söka medlemskap 
i Sveriges DX Förbund, vilket vi på detta sätt be att få göra. 
Klubbstyrelsen består av: 
Ordförande: Gunnar Friberg 
Sekreterare: Ingeborg Lindblad 
Kassör: Rainer Stal vik. 

Skulle ytterliggare information önskas står vi givitvis till tjänst med sådan. 

Vi avvaktar med intresse ert svar. 

För Volvo DX Klubb: 

(Ordförande) 

Klubbens adress: 
Gunnar Friberg 
Volvo DX Klubb 
AB Volvo 
Avd. 6550 - HD3S 
405 08 GÖTEBORG 
Tel: 031-594844 

min privatadress: 
Vasstigen 3 
442 35 Kungälv 
Tel: 0303-12740. 
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MÖTESPROTOKOLL KLUBBMÖTE VOLVO DX-KLUBB 

Mötesdatum: 840321 kl 19.00 
Mötesplats: Sörredsgården 
Närvarande: Roland Eriksson 

Gunnar Friberg 
Ingeborg Lindbladh 
Rolf Nordström 

1. Gunnar Friberg hälsade mötesdeltagarna välkommen och 
öppnade mötet. 

2. Protokollet från förra mötet lästes upp. 

3. Till justeringsmän för dagens protokoll utsågs Roland 
Eriksson och Rolf Nordström. 

I., 

4. Gunnar Friberg informerade om brevet från Svenska 
DX-Förbundets klubb kontaktman, Tore Söderquist. Vi 
väntar på formell bekräftelse på att klubben är medlem 
i förbundet. 

5. Gunnar Friberg föreslog att föreningen skulle öppna 	 " 

ett PG-konto för Volvo-DX-klubbens räkning. Förslaget 
..." 

kommer att tas upp till diskussion på nästa klubbmötet. 
Han informerade också om att World Radio Handbook 1984 har 
utkommit och ansåg att det borde vara möjligt att från förbundel"" 
via VDXK, köpa WRHB till klubbens medlemmar, även om de inte är 
medlemmar i förbundet. 	 -, 

Frågan diskuteras på nästa klubbmöte. 
"., 

6. Värvning av nya medlemmar föreslogs. 

7. Mötet avlutades. 

Göteborg, som ovan 

Enligt uppfattning 
".. 



	

Göteborg 	-03-04 
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Å R S B E R Ä T T E L S. 

Styrelsen för Volvo DX Klubb får härmed avge följande årsberättelse 
för verksamhetsåret 1984. 

Bildandet. 
Volvo DX Klubb bildades den 8 februari 1984 vid ett möte på Sörredsgården. 
Vid detta möte beslöts att VDXK skall ingå som medlem i Volvo Idrott och 
Fritid samt Sveriges DX Förbund. 

Styrelsen. 
Styrelsen har bestått av: 
Gunnar Friberg, ordförande (avd 6550) 
Ingeborg Lindblad, sekreterare (avd 22235) 
Rainer Stalvik, kassör (avd 32610) 

Klubbmöten. 
Klubben har haft 5 klubbträffar under 1984. Till två av dessa träffar har 
gäster varit inbjudna: Peter Wallentin-Askman, Västsvenska DX-Sällskapet, 
som demonstrerade radiomottagare samt Bo Stjernberg, välkänd radioamatör, 
som informerade om radiokonditioner och antenner. 

Nybörjarekurs. 
Under tre av träffarna har en minikurs i DXing genomförts med fem deltagare. 
Kursledare har Gunnar Friberg varit. 

Medlemsantal. 
Klubben har fn 11 medlemmar. 

VIF. 
Orförande har deltagit i en av VIF anordnad sektionsledare-träff på VHK. 



MEDDELANDE FRÄN VOLVO DX KLUBB 
NR 3/1985. 850327. Åma 

ARSMÖTET. 

Klubbens första årsmöte avhölls den 13 mars på Sörredsgården. 
Vid styrelse-valet omvaldes Gunnar Friberg till ordförande, 
Rainer Stalvik till kassör medan Stig-Owe Elgborn blev ny sekreterare 
efter Ingeborg Lindblad, som pga av tidsbrist undanbett sig omval. 
Vi tackar Ingeborg för hennes insats under det gångna verksamhetsåret. 

Gunnar Friberg lämnade en redogörelse dels från SDXF:s regionalkonferens 
på Sörredsgården i februari dels en sektionsledareträff som VIF ordnat. 
När det gäller vårt klubbemblem så får vi inte skriva Volvo DX Klubb som'''.  
vi gjort och hur emblemet får se ut är inte riktigt klart. Undertecknad 
diskuterar frågan med Lennart Ericsson på Identifikation. 
Det blir anledning till att återkomma till denna fråga, som fö berör alla 
VIF-sektioner. 	 ■•••• 

Efter årsmötesförhandlingarna demonstrerade Rolf Nordström, som även är -- 
sändareamatör (SM6IQD), sin transiver och berättade om amatörradio. 
Vi tackar Rolf för intressant och trevlig information. 

VÅRTRÄFF. 
Vi har tidigare meddelat att vi har en inbjudan från Bo Stjernberg om 
att komma till hans "station" på landet. Tiden: andra halvan av April 
har nämnts. Tyvärr är Bo upptagen de två lördagar som var aktuella 
och idag är det oklart hur det blir. 
Kan inte Bo ställa upp får vi ordna någon annan vårträff. 
Vi får återkomma till detta. 

NY MEDLEM. 
Lars Wieden, Penta, har anmält sitt intresse för VDXK. Lars är "gammal" 
DXare. Startade 1954. Har under senare år haft raingen på "sparlågan" 	'- 
men har så smått börjat bli aktiv igen. Välkommen! 

VOLVOKONTAKT. 

Undertecknad har blivit intervjuad av Volvokontakt om VDXK. Referat 
skall komma in i nämnda tidning den 4 april. 
Förhoppningsvis kan det medföra nya medlemmar till klubbben. 

■IM 

lik 

»ok 

Gunnar. 



MOTION 

till SDXF:s DX-Parlament 1986. 

Volvo DX-Klubb önskar framföra följande motion till årets DXP. 

Vi föreslår att SDXF genomför, genom Eter-Aktuellt, en årlig 
förfrågan bland förbundets medlemmar för förslag till årets 
QSL-station eller stationer. 
Härmed avses den eller de stationer, som glatt DXare med ett 
positivt besvarande av rapporter. 

De stationer som sänder internationella program och följaktli-
gen har verifieringen som en del av sitt arbetssätt, medräknas 
ej. 

Vi föreslår att SDXF till stationen (-erna) översänder ett diplom 
med text som visar att de valts av svenska DXare till årets sta-
tion samt förslagsvis att de även får mottaga någon present t.ex. 
svenskt glas. Kostnaderna härför bestrids av förbundet. 

Självfallet skall stationerna presenteras i Eter-Aktuellt. 

För att öka responsen bland förbundets medlemmar föreslås att några 
priser (ex.vis fem st) lottas ut bland de som skickat in svarskuponger. 

Övriga detaljer kan med fördel diskuteras på DXP. 

Göteborg 1986-03-05 
VOLVO DX KLUBB 

(Gunnar Friberg) 
Ordförande. 



Protokoll Årsmöte 

Mötesdatum: 860305 Kl. 17.30 
Mötesplats: Sörredsgården 

1) Mötet öppnades av Gunnar Friberg. 

2) Dagordningen godkänndes. 

3) Till ordförande för årsmötet valdes Gunnar Friberg. 

4) Till sekreterare för årsmötet valdes Stig-Owe Elgborn. 

5) Att tillsammans med ordförande justera dagens protokoll 
valdes Ingvar Sjöholm. 

6) Klubbens årsberättelsen för 1985 lästes upp. 
Den är skriftligen inlämnad till Volvo IF. 

7) Styrelsen beviljades ansvarsfrihet för det gångna 
verksamhetsåret. 

8) Till styrelseledamöter för ett (1) år valdes: 
- ordförande Gunnar Friberg 
- sekreterare Stig-Owe Elgborn 
- kassör Lars Wieden 
- revisorer Ingvar Sjöholm, Henrik Karl sson 

9) Ordförande redogjorde för träff med VIF:s styrelse och 
sektionsledare. 
I februari hade VIF en träff i Skagen (DK). 
VIF firar 50 år i september. 

10) GF, som är huvudredaktör för SDXF:s tidskrift Eter-Aktuellt 
informerade om arbetet med tidningen. 
En ordbehandlingsmaskin skall inköpas till huvudred. 
Volvo DX-klubb har åtagit sig att sköta SDXF's diplom-
verksamhet. 
Marknadsföringen av Eter-Aktuellt måste bli bättre. 

11) Två motioner kommer att inlämnas till DX-Parlamentet 1986 från 
Volvo DX Klubb. 
-Svenska DX-are skall nominera sin "Årets DX-station. 
-SDXF bör inrätta en tjänst som medlemmarnas talesman gentemot 
radiostationer och myndigheter runt om i världen. 

12) Gunnar skall ordna ett besök på Göteborg Radio. 

13) Framkom önskemål om att utöka klubbens bibliotek av radio-
litteratur. 

14) Stig-Owe skall utarbeta ett förslag till VIF:s Stora grabbars 
märke för VDXK:s medlemmar. 

15) Per Mattison berättade om radiomottagares viktigaste egen-
skaper på ett intressant och informativt sätt. 

Ordföranden tackade styrelseledamöter och övriga medlemmar för 
det gångna verksamhetsåret och förklarade mötet avslutat. 

Göteborg 1986-03-05 
Volvo DX Klubb. 



VOLVO DX KLUBB (VDXK) - VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1986 

VDXK har under 1986 haft fyra träffar enligt följande: 

1. Årsmöte den 5 mars. 
Efter ordinarie årsmötesförhandlingar informerade Pär Mattisson (inbjuden expert från 
Ericsson) om hur man bedömer olika radiomottagares prestanda. 

2. Den 21 maj följde en uppföljning av årsmötets mottagare-information genom att klubb-
medlemmar fick vara med om uppmätning av sina mottagare hos Ericsson i Mölndal. 

3. Göteborgs Radio, som svarar för marinradio och räddningstjänst besöktes den 8 oktober. Vi 
fick se stationens utrustning och hur verksamheten bedrivs. 

4. Verksamhetsåret avslutades den 19 november på Sörredsgården med en nybörjarkurs i DX-
ing med, glädjande nog, sju deltagare. 

VIF 50 år 

I samband med firandet av VIF:s 50 år deltog klubben genom att på Slottsskogsvallen informera 
om vår verksamhet. 

Diplom 

Volvo DX Klubb tillhör Sveriges DX-Förbund och svarar för förbundets DX-diplom, som börjat 
utdelas i år. Diplomen bygger på antalet verifierade rapporter till radiostationer i olika 
världsdelar. 

Styrelse 

Styrelsen har under det gångna verksamhetsåret bestått av: 

Gunnar Friberg, avd 06550, Ordförande 
Stig-Ove Elgborn, avd 33540, Sekreterare 
Lars Wieden, avd 44130, Kassör 

Vid årsskiftet hade klubben 18 medlemmar, en nettoökning med 5. 

Göteborg 1987-01-19. 

	  keki 
Ordförande 	1 	Sekreterare 	 Kassör 



Sekreterare 	 Kassör Ordförande 

VOLVO DX-KLUBB 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1987 

Volvo DX-Klubb har under 1987 haft fem träffar enligt följande: 

1. Årsmöte den 4 februari. 
Efter ordinarie årsmötesförhandlingar var det en test av aktiv - 
innomhusantenn och medlemmarna provade olika radiomottagare. 

2. Den 11 april åkte några till Vårgårda Radio, Vårgårda för att 
provlyssna och köpa radiomottagare. 

3. Klubbträff den 30 september fick vi tips och idéer om loggning 
av radiostationer och hur man skriver en lyssnarrappor. 

4. Klubbträff 4 november kom Björn Jacobsson, Borås och ritade 
och berättade vad Utility är för något. 
Vi lyssnade på en inspelning från Deutschlandfunk, Köln som vi 
sedan rapporterade. 

5. Klubbträff 9 december presenterade Andrew Lovell en ny radio, 
Lowe HF-125. 
Vi spelade in ett fem minuters radioinslag om vår klubb för 
Radio Berlin International. Detta sändes den 13 januari 1988. 

ÅRETS QSL-STATION 
Volvo DX-Klubb har fått i uppdrag av Sveriges DX-Förbund att 
administrera och utse Årets QSL-Station. 
1986-års pris utdelades till Radio Botswana, Botswana av Sveriges 
ambassadör Göran Zetterqvist. 

DIPLOM 
Volvo DX-Klubb tillhör Sveriges DX-Förbund och svarar för för-
bundets DX-diplom. 

STYRELSE 
Styrelsen har under det gångna verksamhetsåret bestått av: 
Gunnar Friberg, avd 06550, Ordförande 
Stig-Owe Elgborn, avd 33640, Sekreterare 
Lars Wieden, avd 44130, Kassör 

Vid årsskiftet hade klubben 21 medlemmar. 

Göteborg den 2 mars 1988 



VOLVO PARTS AB 	 MEMO 	88-11-01 	SIDA: 	1 

Utfärdare: 35150 LARS WÅSTRÖM VOLVO PARTS 31-662519/RSPROC 

Titel: 	AKTIVITETER 88 

2 MARS HADE VI ÅRSMÖTE DÄR GUNNAR FRIBERG VALDES TILL ORDFÖRANDE 
OCH LARS WIEDEN TILL KASSÖR FÖR YTTERLIGARE ETT ÅR.STIG OVE 
ELGBORN ÖVERLÄMNADE SEKRETERARUPPDRAGET TILL MIG. 

23 MARS BERÄTTADE PÄR MATTISSON OM OM TEKNIK. BL.A. OM ANTENNER 
OCH KONDITIONER 

6 APRIL KLUBBTRÄFF DÄR GUNNAR BERÄTTADE OM SIN LYSSNAREXPEDITION I 
ABISKO OCH ANDEW BESKREV HUR HELLSKRIFT FUNGERADE 

7-8 MAJ LYSSNARTRÄFF NABBEN (ÖXABÄCK) 
STIG OVE GUNNAR OCH JAG SATTE UPP EN BEVERAGE ANTENN PÅ 400M OCH 
SATT OCH LYSSNADE TILL TIDIGA MORGONEN.DOCK VAR KONDITIONERNA INTE 
PÅ VÅR SIDA. 

22 SEPTEMBER VAR BJÖRN JACOBSSON PÅ BESÖK OCH BERÄTTADE OCH DE-
MONSTRERADE UTILLITY SAMT PRATADE OM VÅGUTBREDNING. 

26 OKTOBER BERÄTTADE ANDREW LOVELL OM AMATÖRRADIO OCH HUR MAN TAR 
CERTIFIKAT FÖR ATT SÄNDA.VI  FICK EN KORT ÖVNING I MORSEALAFABETET 
DÄR ANDREW FICK OSS ATT INSE ATT DET KANSKE INTE VAR SÅ SVÅRT SOM 
VI TIDAGRE TROTT UTAN ATT VAR OCH EN SOM ÄR INTRESSARAD BÖR KUNNA 
LYCKAS. 

KLUBBEN HAR TAGIT FRAM DEKALER I TVÅ STORLEKAR ATT BIFOGAS LYSSNAR 
RAPPORTER ELLER ATT SÄTTA PÅ BILEN MM 

VI HAR NU GENOM VOLVO IFS FÖRSORG FÅTT EN EGEN KLUBBLOKAL DÄR VI 
FRAMLEDES KOMMER ATT KUNNA HA LYSSNARTRÄFFAR OCH KLUBBMÖTEN 



VOLVO DX -KLUBB ,RADIO-SEKTIONEN 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1988 

ÅRSMÖTE 2 MARS 1986 
NNUMMUUNUONNUMUNUMM 

2 MARS HADE VI ÅRSMÖTE DÄR GUNNAR FRIBERG VALDES TILL ORDFÖRANDE 
OCH LARS WIEDEN TILL KASSÖR FÖR YTTERLIGARE ETT ÅR.STIG OVE 
ELGBORN ÖVERLÄMNADE SEKRETERARUPPDRAGET TILL MIG. 

23 MARS BERÄTTADE PÄR MATTISSON OM OM TEKNIK. BL.A. OM ANTENNER 
OCH KONDITIONER. 

6 APRIL KLUBBTRÄFF DÄR GUNNAR BERÄTTADE OM SIN LYSSNAREXPEDITION I 
ABISKO.EXPEDITIONEN VAR LYCKAD OCH GUNNAR HADE LOGGAT MÅNGA INTRE-
SANTA STATIONER.DET BLEV MYCKET RAPPORTSKRIVANDE I KUNGÄLV EFTER 
EXPEDITIONEN. 
ANDREW BESKREV HUR HELLSKRIFT FUNGERADE.DETTA ÄR ETT MYCKET ENKELT 
OCH EFFEKTIVT KOMMUNIKATIONSSYSTEM SOM HELLER INTE ÄR SPECIELLT 
KOSTNADSKRÄVANDE. 

7-8 MAJ LYSSNARTRÄFF NABBEN (ÖXABÄCK) 
11111~111111111INIONNUMNIONUMMOINPUMNOUNNUUN 

STIG OVE GUNNAR OCH JAG SATTE UPP EN BEVERAGE ANTENN PÅ 400M. 
STIG OVE SOM VAR LÄNGST FICK SKÖTA STÅNGEN SÅ ATT ANTENNEN KOM 
SÅ HÖGT SOM MÖJLIGT (3-4M).GUNNAR KOLLADE ATT RIKTNINGEN VAR 
DEN RÄTTA (ÖSTAFRIKA) OCH JAG LÖDDE SKARVARNA MED GASOL VAR 100:E 
METER.SEDAN SATT VI OCH DX-ADE TILL TIDIGA MORGONEN.DOCK VAR KON-
DITIONERNA INTE PÅ VÅR SIDA. 

22 SEPTEMBER VAR BJÖRN JACOBSSON PÅ BESÖK OCH BERÄTTADE OCH DE-
MONSTRERADE UTILLITY SAMT PRATADE OM VÅGUTBREDNING. 

26 OKTOBER BERÄTTADE ANDREW LOVELL OM AMATÖRRADIO OCH HUR MAN TAR 
CERTIFIKAT FÖR ATT SÄNDA.VI FICK EN KORT ÖVNING I MORSEALAFABETET 
DÄR ANDREW FICK OSS ATT INSE ATT DET KANSKE INTE VAR SÅ SVÅRT SOM 
VI TIDAGRE TROTT UTAN ATT VAR OCH EN SOM ÄR INTRESSERAD BÖR KUNNA 
LYCKAS. 

KLUBBEN HAR TAGIT FRAM DEKALER I TVÅ STORLEKAR ATT BIFOGAS LYSSNAR 
RAPPORTER ELLER ATT SÄTTA PÅ BILEN MM 

VI HAR NU GENOM VOLVO IFS FÖRSORG FÅTT EN EGEN KLUBBLOKAL DÄR VI 
FRAMLEDES KOMMER ATT KUNNA HA LYSSNARTRÄFFAR OCH KLUBBMÖTEN 



ÅRETS QSL-STATION 
vernemermemeememe 

VOLVO OX-KLUBB HAR FÅTT I UPPDRAG AV SVERIGES DX-FÖRBUND ATT 
ADMINISTRERA OCH UTSE ÅRETS QSL-STATION. 
1987 ÅRS PRIS GICK TILL SANI RADIO I HONDURAS 

DIPLOM 
UNIINUM 

VOLVO DX-KLUBB TILLHÖR SVERIGES DX-FÖRBUND OCH SVARAR FÖR FÖR-
BUNDETS DX-DIPLOM. 

STYRELSEN 
NUMUNIMIN 

STYRELSEN HAR UNDER DET GÅNGNA ÅRET BESTÅTT AV: 

GUNNAR FRIBERG AVD 6550 	ORDFÖRANDE 
LARS WASTRÖM AVD 38150 	SEKRETERARE 
LARS WIEDEN 	AVD 44130 	KASSÖR 

GÖTEBORG DEN 17 FEBRUARI 1989 

ORDFÖRANDE 	SEKRETERARE 	 KASSÖR 



Gunnar Frib g- Lars Wåström Lars Wieden 

VIF - RADIOSEKTIONEN 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1989 

Verksamheten har varit god under det gånga året. I och med att vi 
numera har tillgång till vår klubblokal på SÖC, så träffas vi 
regelbundet där. Detta sker normalt en gång i månaden med undantag för 
juni-juli och december. 

Under det gångna året har vi haft årsmöte plus fem ordinarie möten. 
Dessutom har vi besökt FRO (Frivilliga Radio Organisationen) på 
Kviberg där vi bl.a. fick information om hur väderradar fungerar. 

Ett besök gjordes också den 20 April hos Göteborgs Sändareamatörer 
(GSA) i deras stuga i Kallebäck. 
Förutom informarion om radioreknik och kommunikationer var vi med i en 
direktkontakt med en amerikansk sändareamatör. 

Vidare, så har vi haft två lyssnarträffar på Nabben i Öxabäck. Här har 
vi byggt två 400-meter antenner till vår klubbsekreterares sommar-
stuga på Nabben. 

Slutligen, den 25 November hade vi en givande träff med medlemmar i 
Halmstad DX Klubb i "deras" stuga utanför Halmstad. (Ägare till stugan 
är Halmstads Orienteringsklubb). 

Därtill kan noteras att medlemmar i vår klubb på egna initiativ, varit 
och DX-at (lyssnat) vid olika tillfällen med den 150 meters antenn 
som vi byggt. Antennen är dragen från SÖC-baracken och genom "skogen" 
på bredvidliggande bergsknalle. 

ÅRETS QSL-STATION. 
Utmärkelsen ÄQS, tilldelas årligen, av oss och på uppdrag av Sveriges 	m, 
DX-Förbund, sådana radiostationer som svarar bäst på insända lyssnar-
rapporter (verifierar med QSL). Utmärkelsen består av ett diplom och 

Det är fjärde året som ÅQS delas ut och för 1989 tilldelats La Voz del 
Cinaruco i Colombia respektive Radio Atlantida i Peru. 

DIPLOM. 
Vår klubb svarar också för Sveriges DX-Förbunds medlemsdiplom, som kan 
erövras av medlemmar i förbundet. För att kunna köpa dessa diplom 
gäller att medlem måste har erhållit ett minimum antal verifikationer 
(QSL) från radiostationer, gällande olika världsdelar. 

STYRELSE. 
Styrelsen har under det gångna året bestått av: 
Gunnar Friberg, Avd 06880, Ordförande 
Lars Wåström, Avd 38150, Sekreterare 
Lars Wieden, Avd 44130, Kassör. 

Göteborg den 1 Februari 1990 

,••■■ 
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mm 
en suvenir. 
För 1989 har bestämmelserna kompletterats så att två diplom kommer att 
utdelas; ett för "nya" stationer och ett " för lång och trogen 	

m, 

tjänst". 

Man 

ANM 



111.41) 

Lars Wieden 

Göteborg den 12 Februari 1991 

froWdlti 

Gunnar Friberg Lars Wåström 

VIF - RADIOSEKTIONEN 
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1990 

Det gågna versamhetsåret har varit gott. Vi har haft åtta 
ordinarie klubbträffar på Sok med olika teman såsom solfläckarnas 
inverkan på radiokonditionerna och satelitradio. 
Under året har vi fått fyra nya medlemmar 

Traditionellt har vi haft lyssnarträffar på Nabben i Höghult 
(öxabäck) med våra tre 400-meters sk bäver-antenner. Träffarna 
ägde rum 19-20 maj och 20-21 oktober. 

Dessutom var vi tre medlemmar från vår klubb som var med på en 
lyssnarträff i Morokulien 17-19 augusti, organiserat av Sveriges 
DX Förbunds Karlstadsketion. 

Trevliga träffar även om man, som vanligt, önskade bättre 
kondtioner. 

NM/SN. 
Årets NM/SM ägde rum i början av oktober. Sammanlagt deltog 169 
DX-are varav åtta var från vår klubb. Bästa Volvoit blev Lasse 
Wieden med en 96:e placering. 
Utan tillgång till långa antenner kan vi aldrig nå bättre 
placeringar varför vi hoppas att vi skall kunna vara med i nästa 
NM/SM på Nabben. Då kan vi använda våra långa antenner och därmed 
bättre hörbarheter. 

ÅRETS QSL-STATION. 
Som vanligt har vår radioklubb hand om Årets (:)SL Statiom 
För 1990 valdes Radio Club do Angra på Azorerna efter omröstning 
bland förbundets medlemmar. 

DIPLOM OCH MÄRKEN. 
Även detta handhavs av våran klubb. Under det gågna året har 25 
diplom och fem märken delats ut till förbundets medlemmar. 

STYRELSE. 
Styrelsen har under det gågna året bestått av: 
Gunnar Friberg, Avd. 06860 Ordförande 
Lars Wåström, Avd 38150 	Sekreterare 
Lars Wieden, Avd 44130 	Kassör. 
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KOMMENTARER FRÅN GFK 
NR 1/90 - 1990-01-22 

Det gångna DX-året 1989 präglades av god aktivitet i Volvo DX Klubb, vilket 
är mycket glädjande. Hoppas och tror att det nya året blir lika bra! 

NORDISKA MÄSTERSKAPEN. 
Vi var sju VDXK-are som deltog i NK i DXing. Av 143 anmälda lämnade 108 in 
tävlingsprotokollen. 
Bäste Volvoit blev Lars Wåström med 293 poäng (grattis Lars!). övriga 
resulat blev: 
Lars Wieden 142 p; undertecknad 133 p; Stig-Owe Elgborn 88 p; Leif 
Johansson 84 p; Henrik Karlsson 81 p och Bo Linder 49 p. 
(Segaren Ari Inkinen, Finland, fick 1048 p, men så använde han ju också 13 
st lomg wires!) 
Att vi i lagtävlingen kom på 19:e plats bland 34 lag var ju inte så dåligt! 

Att vara med i SX/NM är både svårt och jobbigt. Svårt naturligtvis för det 
gäller ju att kunna utse en vinnare. Detta kan man lätt konstatera, inte 
minst i det gångna »tet. Flera av de stationer som skulle avlyssnas "låg" 
under andra starka stationer. 
Direkt kan man då se skillander som finns mellan deltagarna när det gäller 
utrustningen. Personligen är det min uppfattning att antennerna spelar en 
stor roll. Detta gäller fram för allt mellanvågen. Kan nämna MV-experten 
Roland Åkesson, han anser att en vid de lästa frekvenserna bör antennen var 
minst 800 meter lång. 
Visst kan man DX-a med kortare antenner än så och vid fina konditioner så 
kan man höra en hel del även med enkla antenner. När det gäller sämre 
konditioner då är längden på antennerna avgörande om en station hörs bra 
eller ej eller den hörs alls. 

Till "sist och syvende" är det naturligtvis den personliga uppfattnings-
förmågan, kunskaperna och ihärdigheten som avgör. 
Att inte enbart tävla mot andra utan även sig själv kan vara nog så 
inspirerande. 

ÅRSMÖTE. 
Så är det snart tid för årsmöte igen, Torsdagen den 22 februari 1990. 
Lars Wåström kommer att kalla i vanlig ordning men anteckna redan nu 
datumet för årsmötet. 

LYSSNARTIPS. 
Den som inte har QSL från Liberia men är intresserad av att logga för att 	'- 
få det, kan lämpligen lyssna på 4760 kHz kl 18,45-19,30 SNT. Vid denna tid 
sänder Radio ELVA, Monrovia ett program på portugisiska riktat mot Brasil. 
Hörs ofta bra med Q4. När jag har lyssnat så har jag upfattat att program-
met sänds dagligen. Är inte så svår att rapportera då det är ett religiöst 
program (Biblia Brasil osv). Obs anropet 19,00: "Trans Mondial" med adress 
till en postbox 1 Sao Paulo. I anropet 19,30 kommer också ELVA. 
Lycka till! 

Gunnar. 
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GUNNAR FRIBERG 	 06550 

Hej Gunnar, 

Jag har fått fram uppgifter om Tanum Nordisk Telesatellit-
station men tyvärr blir vi tvungna att sätta denna 
aktivitet på vår lista för nästa års aktiviteter. 

Torgny Cato är chef. Telefonnummer 0525-29155. 

Under det senaste halvåret har det varit totalstopp för 
besökare beroende på att man har sysslat med ombyggnads-
arbete. 

Vanligtvis har man annars besökstider under kontorstid, 
dock ej måndagar, och med ankomsttid senast kl. 14.00 och 
avslutning senast 16.00. 

Under det kommande året blir det ingen förändring beroende 
på att nybyggnation har påbörjats, innebärande att 2 st 
nya antenner installeras och tas i drift. 

Totalt arbetar ett 30-tal personer på stationen. 

Torgny Cato hälsade oss välkomna nästa år vid denna tiden, 
då de nya anläggningarna skall vara i drift,och han hoppas 
att vi har förståelse för att de inte kan ta emot nu men 
anser också att det kommer att bli mera intressant nästa 
år. 

Hälsningar 
Leif 



VOLVO DX KLUBB 

KOMMENTARER FRÅN GFK 
NR 2/90 - 1990-04-03 

ÅRSMÖTET. 
Det var ett lyckat årsmöte 22/2. Speciellt glädjande var att så många som 
11 deltagare i mötet. 
Smörgåstårtan var mycket uppskattad, ja det restes förslag om att vi borde 
ha smörgåstårta varje klubbträff! Fast det skulle aldrig kassören 
acceptera, speciellt i tanke på att årsavgiften till klubben blev fast-
ställt till 25 kronor. 

GRAZONSINDIKATOR, 
Den 15 mars hade vi åter en klubbträff i SöC. Lars blåström har fått en 
"gråzonsindikator" från SDXF. 
Med "gråzon" menas den grynings/skymningzon som uppträder varje morgon och 
kväll dvs övergång från natt till dag respektive dag till natt. 
Då kan stationer höras under en kort tid, upp till ca en timme, innan de 
försvinner igen. Gråzonen rör sig över jordklotet i takt med nämnda 
övergångar. 
Den som är intresserad kan fördjupa sig i studiet av detta fenomen. 

NY MEDLEM. 
En ny medlem har vi nöjet att inregistrera: Erik Olsson < Volvo Parts, avd. 
32630, HA1N). Välkommen i VDXK Erik! 

Vi vill gärna ha fler medlemmar. Hoppas att ni alla kan hjälpa till med 
medlemsvärvningen? 

EAVESDROPPER. 
Vet Du vad en Eavesdropper är för något? Det visste inte jag får ett par 
månader sedan, men har nu köpt en. Det är nämligen en passiv dipolantenn. 

Den består i princip av en ca 15 meter lång, horisontellt antennledning 
uppspänd med nylonlinor mellan masterna och mellan dessa linor en 
kopparkabel, som i sin tur är delad i mitteln med ett åskskydd sk Zap 
Trapper. Från denna leder en 90 graders coaxkabel ner, via ytterliggare en 
Zap Trapper, till mottagaren. Sistnämnda Zap Trapper är jordad. 

Eavesdropper kostar 950 kr och försäljs av VHP Electronic HB, Box 32001, 
200 64 Malmö. Postgiro 55 62 47-5. 

Vad är då min erfarenhet av denna antenn? Ja, den är bättre än min egen 
antenn, dvs lika lång antenntråd <plastisolerad kabel) som ledder direkt 
ner från masten till mottagaren. 
Eavesdropper täcker 11, 13, 16, 19, 25, 31, 41, 49, 60 och 90 meters 
banden. Alltså inte mellanvågan men den kan användas i viss mån som 
mellanvågsantenn. 

För dem som. liksom jag själv, beondemässigt har problem med att få ut 
längre antenner, kan Eavesdropper vara en lösning på antennproblemet. 



VOLVO DX KLUBB 

STORA TUNA DX-KLUBB 
Box S018 

781 OS Borlänge 
pe 47 75 36-7 

Vi ses den 14:e! 

Gunnar. 

KOMMENTARER FRÅN GFK 
NR 6/90 1990 -11- 06 

Hej! 

Som planerat kommer vi att ha ytterliggare en klubbträff i år. Den 
äger rum den 14 Novenmber kl 17 som vanligt. Observera att det nu blir 
onsdagar och inte torsdagar som tidigare. Vår sekreterare har numera 
spanskkurs på torsdagar och eftersom en flyttning av tidpunkten tycks 
passa bra även för de andra klubb-medlemmarna så blr det onsdagar 
framdeles. 

NM. 
Ett halvdussin VDXK-are kämpade sig igenom årets SM/NM 5-7/10 med 
skiftande resultat. Det var som vanligt svårt, så någon högre 
placering blir det inte för våra klubbmedlemmar 

Själv kunde jag tyvärr inte vara med i tävlingen pga tjänsteresa vid 
aktuell tidpunkt men lyckades med hjälv av bandspelare rapportera 
Radio Sankt Helena, som Henrik och Lasse Wieden också lyckades med. 
(Lasse DXade f.ö. ihop med Christer Wennström i Marstrand). 
En verklig fin grej i tanke på att stationen aldrig annars sänder på 
kortvåg (bara MV) och eftersom Stora Tuna DX Klubb har lovat ordna med 
special-QSL. 
Vi väntar nu med intresse på resultatlistan och QSL-et. 
Det vore trevligt om vi vid nästa SM/NM kunde vara i Öxabäck och 
därmed tillgång till våra bra antenner. 

ÖXABÄCK. 
På tal om Öxabäck så hade vi, dvs Lars Wåström, Henrik, Bosse och jag 
själv, lyssnarträff just i Öxabäck 20-21 Oktober. 
En skogstraktor hade rivit ner vår Afrika-antenn men på eftermiddagen 
reparerade vi antennen och på kvällen blev det DXing. Några rapporter 
blev resultatet även om vi hade hoppats på fina konditioner, för-
hoppningar som tyvärr inte infirades. 
Vi hade emellertid en trevlig samvaro, den lekamliga delen inte att 
förglömma. 
Det är en stor fördel att vi kan få åka till Lars och hans sommarstuga 
utanför Öxabäck. Väldigt fint läge, trevlig stuga och så får vi ha 
antennerna i fred! 
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KOMMENTARER FRÅN GFK 
NR 2/91 1991-03-27 

Hej! 
Vid vårt senaste klubbmöte (20/3) diskuterade vi programmet för våren och 
Lars Wäström har nu skickat ut detta, dvs för april-maj. Några kommentarer. 
Först hälsar vi Lars Wedman välkommen som medlem i klubben. Välkommen Lars! 

Vid mötet var det planerat att Ingvar Sjöholm skulle berätta om filter, som 
ett hjälpmedel i DX-andet. Tyvärr drabbas vi ofta av störningar av olika 
slag, både atmosfäriska och från radiostationer, när vi DXar. Genom att 
använda filter får vi möjligheter att uppfånga sändningarna bättre och 
kanske framgör allt är det ett detta ett hjälpmedel när man lyssnar på 
inspelade band. Gjorda inspelarna kan ju repeteras gång på gång vilket ökar 
chanserna att uppfånga vad som hörs på bandet. 

Beklaglisvis kunde Ingvar inte komma som planerat men vi räknar med att vi 
istället kan höra honom på nästa klubbträff den 24/4. 

INDUSTRIMUSEET. 
Som jag skrev i min föregående "Kommentarer" så är många av klubbens med-
lemmar intresserade av äldre radiomottagare. 
De som finns i museernas utställningssalarna är av lättför-klarliga skäl 
endast en ringa del exponerade.. De festa finns alltså i magasinen. 

Vi har nu träffat överenskommelse med Industri Museet. Den 2 april k1.18 
samlas vi i museet och Marie Nyberg kommer där att ta in oss bakom kullis-
serna. Detta bör ge oss möjligheter att se på diverse äldre mottagare. 

De klubbmedlemmar som önskar ta med någon anhörig, får gärna göra så. Alla 
är välkomna att vara med. Vi betalar var och en 20 kr i entreavgift. 
Sen går det även bra att besöka de andra ordinarie utställningslokalerna 
efter visningen. Museet är öppet till kl. 21. 

PS. Tekmar meddelar att boken B 506 , Communications Receivers, The Vacuum 
Tube Era Glorious Years 1932-1981, har utgått. 

ETT TIPS. 
Red Cross Broadcasting Service i Geneve, Schweiz, sänder program för Europa 
på engelska, franska, tyska och spanska sista söndagen i varje månad på 
7210 kHz med start kl 11.00 UTC på engelska/franska med halvtimmes-program 
och tyska/spanska 20-minuters program. Programmet upprepas på måndagen på 
samma frekvens med start kl. 17.00 UTC enligt ovanstående. 
Svarar på rapporter med QSL. Adress: 19 Avenue de la Paix, CH-1202 Geneve. 

Gunnar. 





VIF - RADIOSEKTIONEN 
VERKSAMHETSBERÄTTEÄSE 1991, 

1991 har varit ett bra år för Radiosektionen. Nio klubbträffar och sex 
styrelsemöten har bokförts. Därav en förbundsträff med DXare i Göteborg. 
Dessutom har vi haft vår traditionella lyssnarträff på Nabben i Högkult 
utanför öxabäck 27-29 april och vi har också deltagit i Nordiska 
Mästerskapen i DX-ing. 

NM/SM. 
I NN parallellt med SM, deltog 175 DXare från hela Skandinavien, Bäst i vår 
klubb blev Henrik Karlsson på 63 plats, Gunnar Friberg 68:a, Lars Wieden 
97:a och Stig-Owe Elgborn 113:e. 
Placeringarna är vi nöjda med i tanke på att så många faktorer spelar in på 
tävlingsresultatet såsom typ mottagre, antennens (antennernas) placering 
och längd och andra tekniska hjälpmedel. 

DX-ALLSVENSKAN. 
För första gången deltar vi i Sveriges DX Förbunds (SDXF) tävling om bästa 
klubblag. Tävlingen bygger på av klubbmedlemmar erhållna verifikationer 
räknat på av respektive deltagare erhållna nya länder och stationer. Vår 
klubb deltager med ett fyranannalag. Tävlingen pågår. 

ÅRETS QSL-STATION. 
Klubben svarar för administreringen av ÅQS. För 1991 valdes Radio Eco Reyes 
i Bolivia efter omröstning bland förbundets medlemmar. 

DIPLOM OCH MÄRKEN. 
Förbundets diplam handhas av vår klubb och bygger på antalet verifika- 
tioner och kontinenter, 
I vår klubb har följande medlemmar erövrat diplom: 
Europa A: Lars Wieden 
Asien B: 	 Il 

Märken. 100 länder: Henrik Karlsson. 

STYRELSEN: 
Under det gångna året har 
Gunnar Friberg, Avd 6860 
Lars Wåström, 	Avd 38150 
Lars Wieden, 	Avd 44130 

klubbstyrelsen bestått av: 
Ordförande 
Sekreterare 
Kassör. 

Göteborg den 23 januari 1992 

Gunnar Friberg 
	

Lars Wåström 	 Lars Wieden 



VIF - RADIOSEKTIONEN 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1 9 9 2. 

Sektionens verksamhet under 1992 har varit framgångsrik. Under det gångna 
året har vi haft nio klubbträffar och fyra protokollförda styrelsemöten. ■■ 
Vidare har klubben deltagit i Sveriges Sändare Amatörers årsmöte, som denna 
gång hölls på Arken i Göteborg. Dessutom hade vi 23-24 Maj en lyssnarträff"". 
på Orust samt deltagit i NM/SM i DXing. 

NX/SM  
Årets NM i DXing, som löper parallellt med SM, genomfördes 18-20 September 
arrangerat av Finlands Svenska DX-Förbund på Åland. 
Totalt var 168 DXare anmälda. För Radiosektionen blev det den framgångs-
rikaste hitills. På 27:e plats kom Henrik Karlsson, 28:a Gunnar Friberg, 
57:a Lars Våström. Vidare, 82: Stig-Owe Elgborn, 92: Lars dieden, 99: Bo 
Linder och 122: Tommy Holmquist: I tremanna lag kom vår klubb på femte 
plats i SM. 

ÅRETS OSL-STATION.  
Denna utmärkelse, som admninistreras av vår klubb, har för 1992 tilldelats 
Radio Tashkent, Uzbekistan, efter omröstning bland Sveriges DX Förbunds 
medlemmar 

DiP1,0 OCH MÄRKEN,  
Förbundets diplom och märken handhas av vår klubb och bygger på antalet 
verifikationer och kontinenter. 24 diplom och 13 märken har vi delat under,, 
det gångna året, dock inte något om vår egen klubb denna gången. 

STYRELSEN,  
Under det gångna året har klubbstyrelsen haft följande sammansättning: 
Ordförande: Lars Waström. 	Avd 38150 
Sekreterare: Henrik Karlsson, Avd 78221 
Kassör: 	Lars Wieden, 	Avd 44130. 

Göteborg den 26 Januari 1993 

Lars Wåstrm 
	

Henrik Karlsson 
	

Lare 



OHHENTARER FRAN GF K. 

Nr 7/93 1993-02-24. 

Hej! 

Här kommer ett referat frän klubbens årsmöte på SöC 930210. Ett tiotal 
medlemmar deltog. Sedvanliga årsmötesförhandlingar genomfördes och 
styrelsen fick förnyat förtroende. Detta innebär att Lars blåström 
fortsätter som crdförande, Henrik Karlsson som sekreterare och Lars Vieden 
som kassör. 

Programmet för höstens klubbträffar diskuterades. Leif Johnsson fick i 
uppdrag att försöka ordna en gemensam utflykt till den gamla radiostationen 
i Grimeton utanför Varberg. Leif undersöker nu om någon passande besök i 
maj kan ordnas. 

Grimetonsändaren invigdes av konungen i juli 1925. Alla som kör på vägen 
mellan Varberg och Paikenberg ser på långt håll långvågsmasterna avteckna 
sig mot himlen. Visserligen har stationen i dag fyllt sin funktion som 
sändare men finns kvar som ett museum. 

Förutom årsMetesförhandlingarna informerade Gunnar Fjellmar cm antenner. 
Gunnar är ny medlem i klubben. Han är civ. ing från Chalmers, sändareamatör 
och dessutom medlem_ Radiohistoriska Föreningen. Därför passade han på att 
även ge en teknisk beskrivning av Grimetonsändarem. Vi tackar! 



VIF - RADIOSEKTIONEN 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1 9 9 3. 

Radiosektionens verksamhet under det gångna året redovisas härmed. 
Fyra lyssnarträffar, två på SöC, en på Orust och en utanför öxabäck 
har genomförts. Den senare gällde Nordiska Mästerskapen i DXing. 
Placeringsresultatet har vi ännu inte fått, när denna verksamhets-
berättelse skrivs. 

Den 3 mars deltog några av klubbens medlemmar i en av Televerkets 
Radio anordnad presentation av mobiltelefoni, vid Göteborgs gamla 
mellanvågssändare, på initiativ av Byggdeföreningen i Västra Frölunda..,  

Ett trevligt besök gjorde vi, ett dussintal medlemmar, på den gamla 
radiostationen i Grimeton utanför Varberg den 18 maj. Alla som kört 
förbi på E6:an utanför Varberg har har sett de sex stycken 127 meter 
höga masterna. I dag är stationen ett museiföremål och ersatt av 
moderna sändare. 

Dessutom har under den gångna hösten 13 klubbmedlemmar deltagit i en 
kurs i DXing (radiolyssning). Sex avsnitt är genomförda under hösten 
och tre genomförs under början av detta år. Kursen är producerad av 
Sveriges DX Förbund och som föreläsare klubbmedlemmar. 
Sammanlagt har 15 klubbträffar gemomförts. Antalet klubbmedlemmar är 
f.n. 18. 

ARETS QSL-STATION. 
Vår klubb, som tagit fram ett specialdiplom, administrerar och utdelar 
varje år utmärkelsen "Arets QSL-Station" sedan 1986. Den tilldelas 
radiostationer över hela världen efter omröstning bland Sveriges DX 
Förbunds medlemmar. 1993 års diplom tilldelas Radio Cima i Domini-
kanska Republiken. 

DIPLOM OCH MÄRKEN. 
Även SDXF diplom och märken handhas av vår klubb. Dessa bygger på 
antalet erövrade utmärkelser. 33 diplom och 9 märken samt ett 
mästardiplom, har delats ut under det gångna året. Den nästhögsta 
utmärkelsen för märken, 175 radioländer, har tilldelats vår 
klubbmedlem Gunnar Friberg. ON, 

STYRELSEN. 
Under det gågna året har styrelsen haft följande sammansättning: 
Ordförande: 	 Lars Wäström 	Avd. 57451 
Sekreterare: 	Henrik Karlsson Avd. 78221 
Kassör: 	 Lars Wieden 	Avd. 44130 
Styrelsesuppleant: Bo Linder 	 Avd. 58454. 

Göteborg den 25 januari 1994 

	

14/41--  glim/Ä ZA4,14- 	CIL  

4 

■■■• 

Lars Wåström 
	

Henrik Karlsson 	 Lars Wieden 



7 

VOLVO DX XLV1313 
KOMMENTARER FRAN OF K. 

NR 2/94 1994-03-06. 

Hej! 

RESULTAT FRAN NM/SM 1993. 
äntligen har resultatlistan från NM/SM kommit. Jag är medveten om att 
det är ett stort jobb att ordna en sådan här tävling men jag, och 
många med mig, tycker att det tagit ovanlig lång tid för>  Malmö Kort-
vågsklubb att presentera listan. Irritationen blev inte mindre när en 
ofullständig lista fanns med i Eter-Aktullt första nummer i år (början 
av februari). Svagt också att inte ge tävlande en chans att protestera 
mot poängättningen om någon är missnöjd. 
Nå, vi fyra i VDXK som skickade in loggarna kom på rätt blygsamma 
placeringar. Bäst lyckades Stig-Owe Elgborn på 56:e plats med 13 
stationer. 59:a blev Gunnar Friberg med lika många stationer men med 
sämre detaljpoäng. I SM kom Gunnar före Stig-Owe på 35:e resp.36:e 
plats. Vidare i NM: Henrik Karlsson 67:a (12) och Lars Wieden 72:a 
(11). 
Totalt 95 deltagare hade lämnat in sina loggar. Vi gratulerar Stig-Owe 
till VDXKs klubbmästaretitel! 

Nästa NM/SM arrangeras av Danish Shortwave Clubs International och 
Dansk DX Lytter Klub. Tid: 9-11 september. Vi får hoppas på en 
trevligare tävling och bättre framgång för Volvo-iter nästa gång. 

DX-DIPLOM. 
Volvo DX Klubb administrerar Sveriges DX Förbunds utsändning av DX-
diplom och märken. Diplomen är indelade i sju geografiska områden, 
gällande fyra A, B och C-diplom och tre A och B. (Se separat lista). 
Det vore roligt om medlemmar i vår klubb kunde erövra något eller 
några nya diplom! Diplomen/märkerna skall ses som en personlig 
drivfjäder och stimulans i DXandet. Obs! klubben betalar diplom och 
märken till de medlemmar som klarar någon (eller några) av dessa. Tag 
kontakt med Stig-Owe! 

NYTT RADIOMUSEUM. 
Som säkert alla har läst i dagspressen så har Radiohistoriska 
Föreningens museum på Hisingen nu invigts. 
Museet finns nu i en åttahundra kvadratmeter stor lokal på det av 
Svenska Varv övergivna ritkontoret. Man kan beskåda gamla radio-
apparater och mycket mera. Ni som var med och tittade på samlingarna 
på det numera nedlagda Industri Museet, minns att radiosamlingen fanns 
i källaren utan att kunna exponeras för museebesökarna pga brist på 
lämpliga lokaler. Därför är det glädjande att man nu kan åka till 
museet på Anders Carlssons gata på Hisingen. 
Självfallet skall vi ordna ett gemensamt besök där men det får bli 
till efter semestern eftersom programmet för vårens klubbträffar redan 
är fastställt. 

VDXK 10 AR. 
Som tidigare har annonserats så är det 10 år sedan vår klubb bildades. 
Har Du några förslag på hur vi skall fira det, kontakta klubbstyrel- 
sen! 	 ,/11444--- 



Göteborg den 8 Februari 995 

. 4,!4:114Ac7:13, . 
Lars Wåström 	Stig-Owe Elgborn 

V I F Radiosektionen 

VERKSAMHETSBERATTELSE 1 9 9 4 

Under det gångna året har radiosektionen haft åtta klubbträffar, 
tre studiebesök,tre lyssnarträffar och fem styrelsemöten. 
Sektionen hade 19 medlemmar. 

Sektionen firade under året 10-Års Jubileum.Gunnar Friberg 
som startade Radio-Sektionen har tyvärr lämnat oss.Gunnar 
fick inte fullfölja boken om DX-ingens historia som han höll 
på med. 

Några av klubbträffarna på våren ägnades åt att fullfölja den DX-
kurs som vi startade på hösten 93. 
Ett par av hösten klubbträffar lödde vi antennförstärkare efter 
schema som Bo Harde tagit fram.Dessa har bäst effekt när man inte 
har tillgång till långa antenner. 

I Mars besökte vi Z-Radio och i mitten av Maj var vi i Jönköping 
och tittade på Karlssons Apparater.I början av Oktober besökte vi 
Radiohistoriska Föreningens Museum på Lundbystrand. 

I April hade vi lyssnarträff hos Bosse på Stocken,en Söndag i 
Augusti satt vi och DX:ade i SÖB och under NM var några av oss 
på Nabben utanför öxabäck. 

Några av styrelsemötena under hösten har vi ägnat åt det kommande 
DX-Parlamentet som äger rum 16-18 Juni i Göteborg och där vi skall 
vara med och arrangera det hela. 

Den 25:e Maj flyttade vi in i det betydligt modernare huset SÖB. 

Diplom och Märken 94 
leuffunnifunuffumultuultuu 

52 Diplom varav 5 DX-Mästardiplom och åtta DX-Märken har delats ut 
under året. 

Årets QSL-Station 
1111111111~11 I I II11111111~11 

Vår klubb utdelar sedan 1986 utmärkelsen "Årets QSL-Station". 
41 av sveriges DX-Förbunds medlemmar hade röstat. 
Sierra Leone vann med 12 röster tätt följd av St Helelena med 10 
röster. 

Under det gagna året har styrelsen haft följande sammansättning. 

Ordförande 	 Lars Wåström 	 avd 	57451 
Sekreterare 	Stig-Owe Elgborn 	avd 	31320 
Kassör 	 Lars Wieden 	 avd 	40430 
Styrelsesuppleant Bo Linder 	 avd 	98454 

Lars Wieden 



vc»LVQ r) x - x L.12 I3 

Revisionsberättelse 

Undertecknad, av Volvo DY. Klubb utsedd revisor, har tagit del av och 

granskat räkenskaperna och intygar, att de är förda med ordning och 

noggrannhet samt försedda med fullständiga verifikationer. 

Jag föreslår att årsmötet beviljar styrelsen full ansvarsfrihet för 

verksamhetsåret 1994. 

Göteborg den 8 februari 1995. 

Leif Johnsson 



GÖTEBORG DEN 28 FEBRUARI 

t4"-"<1 [414r4-j~1 
LARS WASTROM 

VOLVO IF RADIOSEKTION 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1995 

UNDER DET GAGNA ÅRET HAR RADIOSEKTIONEN HAFT ÅTTA KLUBBTRÄFFAR 
ÅTTA STYRELSEMÖTEN TVÅ STUDIEBESÖK OCH TVÅ LYSSNARTRÄFFAR. 

SEKTIONEN HADE 17 MEDLEMMAR 

RADIOSEKTIONEN VAR. HUVUDANSVARIG FÖR 1995 ÅRS DX-PARLAMENT 

FLERA AV STYRELSEMÖTENA PÅ VÅREN ÄGNADES ÅT FÖRBEREDELSER FÖR 
DXP 95. 

16- 18 JUNI HÖLLS PARLAMENTET I RADIOHISTORISKA SÄLLSKAPETS 
LOKALER VID LUNDBYVASS.DET BLEV EN LYCKAD TILLSTÄLLNING OCH 
VI FICK GOTT BETYG FÖR ETT VAL GENOMFÖRT PARLAMENT. 
LARS ROTH REPRESENTERADE VATIKANRADION,KNUT E BJÖRKHANN DEUTCHE 
WELLE OCH.MORITZ SAARMAN HCJB. 
VI FICK BADE RADIOHISTORIA ,GENOM PROFFSIG GUIDNING AV MUSEET,OCH 
INBLICK I RADIONS FRAMTID, GENOM PÄR MATTISSONS FÖREDRAG. 

PARS FÖREDRAG VAR SÅ INTRESSANT ATT VI BAD HONOM HÅLLA 
DET EN GANG TILL PA EN AV VARA KLUBBTRÄFFAR FOR DE SOM 
INTE VAR MED PA DXP OCH FÖR DEM SOM VILLE HÖRA DET EN GANG 
TILL. 

VID ETT TILLFÄLLE BESÖKTE VI TV-MASTEN VID BRUD4REMOSSEN OCH 
I SLUTET AV NOVEMBER VAR VI PA SVERIGES RADIO PA DELSJÖVÅGEN. 

TRADITIONSENLIGT HADE VI EN LYSSNARTRÄFF PÅ VÅREN.VI VAR HOS 
BOSSE PÅ STOCKEN 8;9 APRIL OCH UNDER NM I DX 15-17 SEPTEMBER 
VAR NÅGRA AV OSS PA NÄBBEN UTANFÖR OXABÄCK. 

HENRIK KARLSSON HAR UNDER ÅRET FÖRSETT OSS MED DX-TIPS OCH 
ÖVRIG INTRESSANT LÅSNING OM RADIOAKTUALITETER,SOM.HAN PLOCKAT 
UPP VIA INTERNET. 

FÖRSÄLJNINGEN AV DIPLOM OCH MARKEN HAR UNDER 1995 VARIT LÅG. 
5 DIPLOM OCH 5 MÄRKEN HAR DELATS UT.1994 DELDES 52 DIPLOM UT. 

RESULTAT AV OMRÖSTNINGEN AV 1995 ÅRS QSL STATION : 

1 UN RADIO 
2 RADIO INTERNACIONAL,HONDURAS 
3 RADIO LAISVOIJI BANGA,LITAUEN 
4 ZBC, ZIMBABWE 

12 RÖSTER 
10 RÖSTER 
8 RÖSTER 
6 RÖSTER 

UNDER DET GAGNA ÅRET HAR STYRELSEN HAFT FÖLJANDE SAMMANSÄTTNING. 

ORDFÖRANDE 
	

LARS WÅSTRÖM 
	

AVD 57572 
SEKRETERARE 
	

STIG-OWE ELGBORN 
	

AVD 31320 
KASSÖR 
	

LARS WIEDEN 
	

AVD 40430 
STYRELSESUPPLEANT BO LINDER 
	

AVD 98445 

LARS WIEDEN 





Wåström, Lars (L.) 

From: 
	

LARS WÅSTRÖM [VCC11.LSW@MEMO.VOLVO.SE] 
Sent: 
	

den 19 november 2001 14:57 
To: 
	

lwastrom@volvocars.com  
Subject: 
	

VERKSAMHET 96 

--- Inkommet från VCC11.LSW 031 7650153 	 01-11-19 14:57 
-> lwastrom(a)volvocars.com  

VOLVO IF RADIOSEKTION 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1996 

UNDER DET GÅGNA ÅRET HAR RADIOSEKTIONEN HAFT TIO KLUBBTRÄFFAR FYRA STYRELSEMÖTEN OCH 
EN LYSSNARTRÄFF. 

SEKTIONEN HADE 17 MEDLEMMAR 

I APRIL BESÖKTE VI RYMDOBSERVATORIT PÅ ONSALAHALVÖN 

PÅ KLUBBTRÄFFEN I MAJ HADE VI BESÖK AV HÅKAN BERG 
SOM BERÄTTADE OM VÅGUTBREDNING PÅ VHF(30-300 MHZ),UHF(300MHZ-3GHZ) OCH SHF (3 GHZ-30 
GHZ) 

23-25 AUGUSTI HÖLLS SVERIGES DX FÖRBUNDS ÅRSMÖTE I FISKEBODA. ÄVEN VOLVO DX KLUBB 
DELTOG. 

ÅRETS NM I DXING HADE VI HOS STIG-OWE PÅ ORUST.DET VAR EN TREVLIG TRÄFF MED MÅNGA 
DELTAGARE OCH ETT INTENSIVT LYSSNANDE. lwastrom@volvocars.com  UNDER 1996 HAR 17 DIPLOM 
OCH 7 MÄRKEN DELATS UT TILL MEDLEMMAR I SVERIGES DX- FÖRBUND.DETTA ÄR DET LÄGSTA 
ANTALET SOM VI SÄNT UT, SEDAN SDXF BÖRJADE MED SINA DIPLOM 1986 

RESULTAT AV OMRÖSTNINGEN AV 1996 ÅRS QSL STATION : 

1 RADIO BOSNIA & HERZEGOVINA 15 RÖSTER 
2 RADIO ESPERANZA 12 RÖSTER 
3 RADIO INTERNACIONAL, HONDURAS 11 RÖSTER 
4 CHRISTIAN VOICE, ZAMBIA 5 RÖSTER 

UNDER DET GÅGNA ÅRET HAR STYRELSEN HAFT FÖLJANDE SAMMANSÄTTNING. 

ORDFÖRANDE LARS WÅSTRÖM AVD 57572 
SEKRETERARE STIG-OWE ELGBORN AVD 31320 
KASSÖR LARS WIEDEN AVD 30430 
STYRELSESUPPLEANT BO LINDER AVD 98474 

GÖTEBORG DEN 19 JANUARI 1996 

     

LARS WÅSTRÖM 

 

STIG-OWE ELGBORN 

 

LARS WIEDEN 
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Wåström, Lars (L.) 

From: 	 LARS WÅSTRÖM [VCC11.LSW@MEMO.VOLVO.SE] 
Sent: 	 den 19 november 2001 14:48 
To: 	 lwastrom@volvocars.com  
Subject: 	 VERKSAMHET 97 

AX, 

--- Inkommet från VCC11.LSW 031 7650153 
-> lwastrom(a)volvocars.com  

--- Inkommet från VCC1.LSW 031 7650153 

VOLVO IF RADIOSEKTION 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1997 

01-11-19 14:48 

98-02-24 11:30 Åm, 

IM 

UNDER DET GÅGNA ÅRET HAR RADIOSEKTIONEN HAFT NIO KLUBBTRÄFFAR TRE STYRELSEMÖTEN OCH EN 
LYSSNARTRÄFF 

SEKTIONEN HADE 17 MEDLEMMAR 

DIPLOM OCH MÄRKEN 
11 /1 11 11 11 11 II n 11 11 II Il X 11 n 11 

UNDER 97 VAR INTE OMSÄTTNINGEN PÅ DIPLOM OCH MÄRKEN SPECIELLT STOR.FYRA DIPLOM OCH TVÅ 
MÄRKEN SÄNDES UT AV STIG-OWE. 

ÅRETS QSL-STATION 
X 11 11 11 11 n II 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 

Rekordmånga röster inkom, hela 59 stycken vilket är rekord för QSL- 
stationsomröstningen vilken kör för 11:e året i år. Tack vare internet och vår och 
DX-förbundets hemsidor fick vi in en hel del röster den vägen. Rösterna fördelade sig 
som följer: 

1. Voice of Hope, Georgien 	 28 röster 
2. Radio Satelite, Peru 	 21 röster 
3. Voice of The Revolution of Tigray, Etiopien 3 röster 
4. Diverse ströröster 	 7 röster 

Vinnare av World Radio TV Handbook 1998 blev Erik Johansson i Norrköping. 

CHALMERS 980228 

FÖRDRAG AV BL.A. HANS WERT\N OM TV-TEKNIK DÅ OCH NU 

•■■ 

AM, 

.9" 

BRUDAREMOSSEN 970514 

VI TOG HISSEN SÅ LÅNGT DEN GICK OCH KLÄTTRADE SEDAN UT.DÄR KUNDE VI SE UT öVER 
GÖTEBORG MEDAN VI FICK I OSS EN MASSA KUNSKAPER OM SVERIGES RADIO OCH MASTENS HISTORIA 
SAMTIDIGT SOM VI FICK SVAR PÅ ALLA FRÅGOR VI STÄLLDE TILL LEIF SUND\N. 

NM I DX 17-19/10 
X X 11 X X 11 11 11 VI H 11 11 11 n X X 

SEX MEDLEMMAR DELTOG I 1997 ÅRS MÄSTERSKAP I DX-ING. 
FYRA AV OSS VAR PÅ "NABBEN" UTANFÖR öXABÄCK.VI STARTADE REDAN PÅ FREDAG FÖRMIDDAG MED 
ATT LAGA ANTENNER OCH FÖRBEREDA OSS FÖR KVÄLLENS AKTIVITETER.DET VAR ETT GIVANDE 
LYSSNANDE EFTERSOM DE FLESTA STATIONERNA GICK ATT FÅ IN,DOCK MED VARIERAT RESULTAT. 
TOTALT HADE VI LYSSNAT PÅ 23 STATIONER NÄR TÄVLINGEN VAR SLUT PÅ SÖNDAG MORGONEN KL 
7.00. .PA MOTALA 970823 """"""""""""" TIDIGT PÅ MORGONEN BAR DET IVÄG TILL MOTALA FÖR 
ATT BESÖKA DEN GAMLA LÅNGVÅGSÄNDAREN OCH RADIOMUSEET.ETT VARMT MOTTAGANDE AV SM5PBX 
ULLA NILSSON SOM ÄVEN GUIDADE OSS GÖR ATT DE SOM VAR MED KOMMER ATT MINNAS DENNA 
UTFLYKT.PÅ HEMVÄGEN VAR DET MAT VID VIDA VÄTTERN,STOPP I GRÄNNA OCH KORT BESÖK PÅ ANDR 
\MUSEET. 

BERLIN 970829 
11 11 11 n II 11 11 II 11 II 11 11 11 

NÅGRA AV OSS ÅKTE MED TILL RUNDFUNKMESSE I BERLIN FÖR ATT BESKÅDA NYMODIGHETER SOM 
DIGITALRADIO OCH DIGITALKAMEROR. I BERLIN PASSADE VI ÄVEN PÅ ATT BESÖKA EN 

1 

OX, 



RADIOSTATION OCH ETT RADIOMUSEUM.VI BODDE I NAUEN DÄR VI ÄVEN BESÖKTE DEUTSCHE WELLES 
SÄNDARE.DÄR FANNS 6 ANTENNER KONSTRUERADE AV TOM CAST. THOMSON-SLUTRÖRET PÅ 140KG 
KOSTADE 140 000 DM VI TITTADE ÄVEN PÅ GAMLA SÄNADERE FRÅN 1954 PÅ 3KW TILL EN PÅ 100 
KW FRÅN 68.IDAG SÄNDER MAN MED 500 KW 

DIGITALRADIO / TV 980906 
.HITHnOn«HO.OM.O0H..MIIPUnff 

FÖRELÄSNING PÅ RADIOMUSEET AV MATS OVE JACOBSSON OCH ARNE JOHANSSON OM FRAMTIDENS 
RADIO OCH TV 

TRANSISTORN 50 ÅR 
nfInnott.nnlIwnnn« 

971129 VAR VI PÅ RADIOMUSEET OCH LYSSNADE TILL ERIK BERGSTEN OCH TVÅ ANDRA SAMTIDA 
HERRAR OM TRANSISTORNS UTVECKLING FRÅN TIDIGT 50-TAL TILL NU-TID.KVALITETEN PÅ 
TRANSISTORN ÄR MÅNGDUBBELT HÖGRE ÄN RöRET.EXEMPEL PÅ DETTA VAR DEN RöRBESTYCKADE DATOR 
SOM FANNS I STOCKHOLM PÅ 50-TALET. JAG MINNS INTE HUR MÅNGA RÖR DEN BESTOD AV MEN DEN 
FÖRBRUKADE ETT RöR VAR 5:E MINUT. 

HEMSIDA 
.81,11,1111,1 

STIG-OWE HAR SKAPAT EN SIDA ÅT OSS ,SE BILAGA. http://hem2.passagen.se/soema/VDXK.html  

UNDER DET GAGNA ÅRET HAR STYRELSEN HAFT FÖLJANDE SAMMANSÄTTNING. 

ORDFÖRANDE LARS WÅSTRÖM AVD 57070 
SEKRETERARE STIG-OWE ELGBORN AVD 31200 
KASSÖR LARS WIEDEN AVD 30430 
STYRELSESUPPLEANT BO LINDER AVD 98474 

GÖTEBORG DEN 24 FEBRUARI 1997 

LARS WÅSTRÖM 
	

STIG-OWE ELGBORN 	LARS WIEDEN 
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Wåström, Lars (L.) 

From: 	 LARS WÅSTRÖM [VCC11.LSW@MEMO.VOLVO.SE] 
Sent: 	 den 19 november 2001 14:39 
To: 	 lwastrom@volvocars.com  
Subject: 	 VERKSAMHET 98 

--- Inkommet från VCC11.LSW 031 7650153 	 01-11-19 14:39 
-> lwastrom(a)volvocars.com  

VOLVO IF RADIOSEKTION 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1998 

Under det gagna året har Radiosektionen haft nio klubbträffar tre styrelsemöten och 
Två lyssnarträffar, en den 18-19 April, en den 25-27 September.Sektionen hade 15 
medlemmar. 

DIPLOM OCH MÄRKEN 
11 11 Il II fl 11 11 11 II Il Il Il Il n 11 

Under 98 delades det ut 16 diplom och ett märke,vilket är en klar förbättring jämfört 
med de fyra märken som delades ut 1997. 

11, 

ÅRETS QSL -STATION 
11 II 11 11 11 	11 11 11 11 n II n II 

QSL-stationsomröstningen för 1998 omfattade följande kandidater: Radio St.Helena Radio 
Arcangel San Gabriel, Antarktis Adventist World Radio 

64 röstande hade inkommit. Rekord!! Av dessa fördelade sig rösterna som följer: 

1. Radio St.Helena 	 35 röster 
2. Adventist World Radio 	14 " 
3. R.Nacional Ancas St.Gabriel 12 " 
4. Ströröster 	 3 el 

Som vanligt lottade vi ut ett ex av WRTH 1999. Detta gick till Peter Åsberg i 
Vänersborg. 

Årsmötet med Robert Wallander 980225 """""""""""""""""""""""""""""""""""" 
Roberts föredrag om radion i Göteborg från seklets början samt bilder och information 
om saligt insomnade Kungsradio var en höjdare som vi alla uppskattade. 

LYSSNARTRÄFF PÅ ORUST 980418 
Il Il Il Il 	 II Il n Il 11 11 Il Il 11 11 11 11 11 11 11 11 Il Il II 11 11 

Det blev en väldigt lyckad lyssnarträff i Kvarnvik på Orust. Vi var fyra pers, Stig- 
Owe, Bosse, Lars Wåström och Lars Wieden. Konditionerna var perfekta och Radio Habana 
Cuba dundrade in med idel Sinpo 5. Flera andra stationer lyssnade vi på också. Stig 
Owe bjöd på god mat och vi hade en mycket trevlig lyssnarnatt. .pa 980519 Sonja 
Persson från Ecuador """"""""""""""""""""""""""""""""" Sonja Persson från välkända 
HCJB i Ecuador besökte Göteborg. Sonja och Moritz Saarmann visade bilder och berättade 
om arbetet på radiostationen. 

HELSINGBORG 980810 
" 	tf 11 II M II 11 11 11 	Il 11 Il 	 11 

Mölndal klockan 09.45. Nedresan till Helsingborg tog drygt två timmar, så vi var 
framme någon gång efter 12.00. På vägen bestämde vi var vi skulle äta lunch. 

Någon gång mellan klockan 13-14 besökte vi museet "Teknik på farfars tid". Beräknad 
tid minst en timma. 

Efter besöket i Helsingborg åkte vi vidare till Landskrona museum där vi såg på en 
utställning om Skånes Radio Mercur, Sveriges första piratradiostation. Där stannade 
VI till stängningsdags klockan 17.00. 

EDXC 980827-980830 
11 11 11 11 11 11 11 	II 11 	11 11 11 11 11 II 11 

1 



Europeiska dx-förbundets årliga möte hölls i Göteborg 1998. Lars Wieden var med att 
arrangera mötet. I programmet ingick besök på Grimeton,SDXF-årsmöte,föredrag av George 
Wood, professor Karl Gustav Stridh samt demonstration av det nya radio och tv-systemet 
DAB (DIGITAL AUDIO BROADCASTING) 

NM I DX 25-27/9 
Il fl n n n n 11 II II II n II II n II II 

Stig-Owe hade inbjudit sex entusiastiska Volvoiter (fem 
plus en exVolvoist(Moritz) till en lyssnarhelg på Orust och hans sommarstuga. 
Mottagningen var god. Vi lyckades ratta in 19 av 21 stationer. 

Precis i Juletid kom resultatet från årets NORDX, SM/NM I DX. Glädjande nog kom 
resultatet samma år som tävlingen inträffade. 

För Volvo DX klubbs del kom vi glädjande på en tredje plats i klubbtävlingen. Endast 
Norrköpings Distanslyssnare och Malmö Kortvågsklubb placerade sig före oss. 

I individuella tävlingen kom följande volvoiter på följande platser: 

20 LARS WÅSTRÖM 
23 HENRIK KARLSON 
27 MORITZ SAARMANN 
28 STIG-OWE ELGBORG 
31 LARS WIEDEN 
46 BOSSE LINDER 
.pa 
991201 

Höstterminen avslutade vi med ett besök hos Bengt Halling 
och hans lilla museum med gamla godingar till radioapparater. Det rör sig om ett 
fyrtiotal fungerande apparater i en trerummare. Det var en imponerande samling och 
vilket ljud det är i de gamla rörapparaterna!!! Vi var inte så många. Det var en 
verklig högtidsstund att få skruva på en gammal 50-talare. 

TRANSISTORN 50 ÅR 
II II n el n II II II II Il 11 n II n H NI II 

Leif Johnsson med flera har medverkat till att utställningen Transistorn 50 år kommer 
till Göteborg. 

HEMSIDA 

Stig-Owe har under året vidareutvecklat och uppdaterat vår hemsida. 
http://hem2.passagen.se/soema/VDXK.html  

under det gågna året har styrelsen haft följande sammansättning. 

ORDFÖRANDE LARS WÅSTRÖM AVD 57070 
SEKRETERARE STIG-OWE ELGBORN AVD 31200 
KASSÖR LARS WIEDEN AVD 5230 
STYRELSESUPPLEANT BO LINDER AVD 98474 

GÖTEBORG DEN 10 MARS 1999 

LARS WÅSTRÖM 
	

STIG-OWE ELGBORN 
	

LARS WIEDEN 
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Wåström, Lars (L.) 

From: 	 LARS WÅSTRÖM [VCC11.LSW@MEMO.VOLVO.SE] 
Sent: 	 den 19 november 2001 14:24 
To: 	 Iwastrom @volvocars.com  
Subject: 	 VERKSAMHET 99 

--- Inkommet från VCC11.LSW 031 7650153 
-> lwastrom(a)volvocars.com  

VOLVO IF RADIOSEKTION 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 1999 

01-11-19 14:24 

    

Under det gångna året har Radiosektionen haft nio klubbträffar två styrelsemöten och 
Två lyssnarträffar. Sektionen hade 15 medlemmar. 

DIPLOM OCH MÄRKEN 
II 11 II 11 11 11 II 11 11 II 11 11 11 11 II 0 0 

Under 99 delades det ut 7 diplom och fyra DX-nålar. 

ÅRETS QSL-STATION 
H 	11 11 11 11 11 tt 	Il II 	II 

Resultatet av årets QSL-stationsomröstning blev: 
1:a plats Vatikanradion 
2:a 	Rysslands Röst 
3:e 	Radio Japan 
4:e 	AWR 

Roland Åkesson i Bjärred vann en World Radio & TV-handbook 

Årsmöte 990310 på stadsmuseet med Transitorn 50 år 
11 111 II 11 11 II 11 11 11 II II II II 11 II 11 11 11 II 11 11 11 11 11 11 11 II II II 11 11 II 11 II II II Il II II 11 Il II 11 II 11 II 

I samband med årsmötet fick vi lyssna till Erik Bergsten 
som berättade om transistorns utveckling.Karl Axel Wannerskog berättade om den 
industriella elektroniken. Vi gick runt och beskådade utställningen TRansistorn 50år 
och hade då möjlighet att ställa frågor till ett antal personer som var väl insatta i 
ämnet. 

Skåne 990416 
11 11 I1 H 11 Il 11 	1I h M II 

Beredskapsmuseet, 15 km norr om Helsingborg. Under kunnig ledning blev vi guidade 
runt bland stora kanoner och underjordiska bunkrar. Hur man skall uppföra sig som 
militär i spårvagnen m.m. fick vi också lära oss. Efter en god lunch på gamla K2 i 
Helsingborg åkte vi vidare till Radio och teknikmuseet i Ekeby. Även här blev vi 
guidade bland en massa gamla radio, TV-apparater, grammofoner, filmprojektorer, 
kameror och kontorsmaskiner. Mycket intressant. Framåt klockan fem på eftermiddagen 
fick vi börja tänka på hemfärden. Den gick via Ekebo danspalats, dit Lars Wedman 
skall åka till sommar och dansa?!. Vidare for vi E6-an upp till Okome och Gunnar 
Fjellmars torp. Där blev vi mottagna med intressanta beskrivningar på Gunnars alla 
uppfinningar och experiment samt en myckenhet av litteratur och konstiga 
mätinstrument. Det bjöds även på kaffe och kaka på bästa porslinet. Tack Gunnar för 
att vi fick besöka Dig. .pa Lyssnarträff på Nabben 990417-990418 
II II H 11 II 11 11 11 11 0 If 11 II 11 It 11 11 Il II 11 11 11 II 11 11 11 11 11 11 11 Il II 11 11 II 11 

Lördagen och söndagen tillbringade fyra volvoiter hos Lars Wåström och hans 
sommarstuga söder om Öxabäck. Goda mottagningsförhållande och mycket mat bjöds vi på 
(Lars Wå, Lars Wie, Stig-Owe och Moritz). Framåt småtimmarna gick vi och lade oss och 
sov gott till framåt förmiddagsmorgon. Ute hade det snöat och vi överraskades av en 
massa vitt, som vi fick forcera för att längre fram på dagen ta oss hem till våra 
respektive. Tack även Lars Wå för en alltid trevlig lysnarhelg! 

Grimeton 990621 
11 11 11 11 II 11 11 11 11 If 11 II Il 11 II 
Som avslutning inför sommaruppehållet besökte vi Grimeton 
med sina sex master på vardera 127 m.Bengt Dagas tog emot oss och visade oss runt. 

Fåglum/Essunga 991012 
11 11 11 ,, 11 ,, 11 ,, 11 11 If 11 te tt et tt le te n tt n 11 
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Vi åkte 6 man i en Renaultbuss till cykelmuseet i Fåglum där guiden blev förvånad över 
vårt intresse och vissa medlemmars kunskaper i ämnet.Vad säger man om en cyckel med 
pneumatiskt växelreglage? Eller Svea-cykeln med pedaler som går upp och ner,eller 
kardancyckeln. När vi kom till Essunga stod herr och fru Friberg på trappan till 
hembyggdsföreningen och tog emot oss.Kaffe med sju sorters kakor på hemvävd duk 
väntade en trappa upp,hembakat samma dag. Utöver radioutställningen berättade Bruno om 
hur hans farbror hade radioaffär och lokala utsändningar via trådradio till folket i 
bygden. 

NM i DX på Nabben 991015-991017 
II II n n II n II Il Il Il Il II n II II n u fl fl fl Il u n Il II n II n Il Il II 

Sju man deltog i årets nordiska mästerskap 
Vi väntar på resultatet som bör dimpa ner 
vilken dag som helst. 

Mix Megapol 991201 
II If 11 II 	 II Il Il fl Il 11 

Mitt emot kopparmärra ligger Mix-Megapol.Man spelar musik i Stockholm som länkas ut i 
Göteborg.Dessemellan skickar man ut lokal reklam.Leif Lars wedman och Lars son blev 
guidade av självaste stationschefen. 

under det gångna året har styrelsen haft följande sammansättning: 

Ordförande 
	Lars Wåström 	 avd 57070 

Sekreterare Stig-Owe Elgborn 	avd 31700 
Kassör 
	Lars Wieden 	 avd 5331 

Suppleant 
	

Bo Linder 	 avd 98474 

Göteborg 22 februari 2000 

  

      

Lars Wåström 
	Stig-Owe Elgborn 
	

Lars Wieden 
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Wåström, Lars (L.) 

 

From: 
Sent: 
To: 
Subject: 

LARS WÅSTRÖM [VCC11.LSW@MEMO.VOLVO.SE] 
den 19 november 2001 14:05 
lwastrom@volvocars.com  
VERKSAMHET2000 

--- Inkommet från VCC11.LSW 031 7650153 	 01-11-19 14:05 
-> lwastrom(a)volvocars.com  

VOLVO IF RADIOSEKTION 

VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2000 

Under det gångna året har Radiosektionen haft nio klubbträffar och två styrelsemöten. 
Sektionen hade 15 medlemmar. En medlem,Lars Wedman avled under våren.Lars Wedman var 
en aktiv medlem som ordnade flera av klubbens studiebesök och utflykter.Han avled i 
hjärtinfarkt efter att ha varit ute och sprungit. 

DIPLOM OCH MÄRKEN 
II n n n II n u II NI 0 0 rr n n H II 

Under 2000 delades det inte ut några diplom och DX-nålar. 

ÅRETS QSL-STATION 
II n X II n fl n fl n n X n II II X 

Resultatet av årets QSL-stationsomröstning blev: 
1:a plats Rysslands Röst fick 31 röster av totalt 60 
2:a plats AFRT 
3:e plats R 1630 AM,Argentina 

Stig Granfeldt vann en World Radio & TV-handbook 

ÅRSMÖTE 22/2 2000 ; ASKIM HEMBYGGDSFÖRENING (Äsebackevägen) 
Il n n n II n n II n n II II II II II II n II x n II II u II II n II n n n n Il II II H II n n n II n n II II n n n n 0 n II II It X II NI n n n x 

I GP 5 Dec 99 kunde vi läsa om eldsjälarna i Askims hembyggds- förening.Arne Johansson 
och Bertil Emilsson tillhör de sex entusiasterna som träffas varje tisdag för att fixa 
och iord- ningställa maskiner och prylar. Ragnar Nilsson tog emot oss och bjöd på 
kaffe och fralla. Gunnar Fjellmar och Ingvar Sjöholm kände till de flesta jorbruks-
prylarna.På en hylla fanns dock några saker som ingen visste vad de använts till.Där 
fanns flera hus på den 4000 m2 stora tomten, Ett kvarnhus en smedja ett hus med slädar 
och vagnar. Ragnar och Lars-Erik guidade oss runt efter vårt årsmöte. 

RADIO FM PARTILLE 
II II X x n n Il 0 Il n II II n II n 0 II 

Vi besökte Radio FM i Partille (probably the best radiostation in the world),där Tony 
Eriksson berättade om hur man driver en närradiostation. .pa NM 2000 """"""" Volvo DX-
klubb kom på 4:e plats i årets nordiska DX-tävling. Fem medlemmar fullföljde 
tävlingen.Lasse Wieden kom på 16:e plats,Lars Wåström 21:e,Stig-Owe 26:e,Bosse 29:e 
och Rolf på 38:e plats.Fyra medlemmar satt och lyssnade i Bosses stuga utanför 
Öxabäck. 

Sveriges Radio 75 år 
II H II II n II n rr rr II II rr II rr II rr rr II 

Under november firades Sveriges Radios 75 års jubileum med utställning och föredrag på " 
Stadsmuseet.Volvo DX-klubb deltog med en Dx-hörna där vi berättade om DX-hobbyn och 
svarade på frågor om kortvågslyssning.Stig-Owe demonstrerade internetradio för en 
mycket nyfiken skara besökare.Leif höll i planeringen och såg till att allt fungerade 
med tider, transporter, folk broschyrer,afficher och föreläsare som Carl-Axel 
Wannerskog, Carl-Henrik Walde bl.a. 

Under året har 

Ordförande 
Sekreterare 
Kassör 

styrelsen haft följande sammansättning: 

Lars Wåström 	avd 57070 
Stig-Owe Elgborn avd 31700 
Lars Wieden 	avd 5331 
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Göteborg 20 februari 2001 

Suppleant 	Bo Linder 	avd 95630 
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Volvo IF, Radlosektion, Göteborg 

Verksamhetsberittelse 2001 

Under det gångna året har Radiosektionen haft nio klubbträffar 
och två styrelsemöten. 
Sektionen hade 14 medlemmar 

Diplom och märken, SDXF 

Under 2001 delades det inte ut några diplom och DX-nålar 

Årets QSL-station 

På finna plats hamnade Radio Verdad,Guatemala med 18 röster 
AFRTS hamnade på andra plats för andra året i rad med 17 röster 
Christian Voice -4 röster,WG1T Radio Gigante ,Puerto Rico -2 röster 
Fem stationer fick en röst var: AWR Guam,Radio Skyline,Radio Nepal, 
Scandinavien Weekend Radio,CAA Helsingfors 

Mats leden° vann en WRTH 

Årsmöte 20/2 2001 Parolle Hembyggdsgård 

Partille hembyggdsförening upplät hembyggdsgården för vårt årsmöte. 
Somliga fick kröka sig för att komma in i stugan. Där fick vi kaffe och 
smörgås till vårt möte. Efteråt guidade Barbro och Helge Aspström oss runt. 
Uppe på vinden fanns en museum med prylar från förr. Utanför stugan 
gick en gång landsvägen, där kanoner drogs förbi av hästspann när män 
ifrån Kviberg skulle öva norr om Partille. • 

Rolf Rergendorffs RADIOMUSEUM 

Ett antal medlemmar från Radiosektionen besökte Rolf Bergendorffs Radiomuseum 
i Strömbergshyttan. Efter en behaglig bilresa genom ett höstfagert Småland mottogs 
vi av Rolf som guidade oss runt inte bara i utställningslokalerna utan även i förrådet 
i ladan. Han har ca 3000 apparater varav ca 500 är utställda. Till klenoderna hör Philips 
930A från 193 I,en Philips TV i Mint-skick från I 951,Picolo,som också kallades Sveriges 
folkradio, från 1952 samt Telefunkens Spitzenmodell. 
Ett imponerande arbete av en stor entusiast. 
Den som har frågor om radioapparater kan skriva till Rolf och få svar 

NM 2001 

Årets Nordiska mästerskap i DX-ing arrangerades av Norrköpings Distanslyssnare. 
Stig-Owe blev bäst i klubben med en elfte plats bland totalt 45 deltagare. 
Fyra medlemmar i Volvo DX-klubb fullföljde tävlingen. Tre av oss var hos Stig-Owe 
på Orust ,där konditionerna av tradition tir goda. Vi hann även med att titta på fältspat-
gruvan i trakten .Klubben hamnade på fjärde plats 



Besök på Radlo CITY 107 

Vi fick en gedigen och mycket trevlig presentation av hela verksamheten, studerade den tekniska 
utrustningen, fick veta litet om konsten att göra radioreklam, om samarbetet mellan de olika stationerna 
i Gbg, Sthlm och Malmö samt slutligen priserna fik att utnyttja deras tjänster. 
Visningen leddes av en härlig, optimistisk, kunnig, entusiastisk ung dam, Madelene Brautigam 

Vi fick vara med i studion mitt under sändning av ett debatt-program där en annan skicklig dam 
varvade musik med telefonsamtal. 
Jag fattar inte hur hon samtidigt som hon pratade i telefon och spelade musik kunde redigera bort alla 
dumheter som sades så att det inte gick ut i etern. 

Ägaren heter SBS, en US-koncern, Gert Eklund (Bingo-Eklund) var den tidigare ägaren. 
Målgrupp 19-39 år. 
Universeum tillhör annonsörerna. 
Marknadsandel enligt presenterat underlag är 51%.1 denna undersökning ingick dock ej Radio FM 88, 
men väl fyra andra kommersiella stationer. Sändaren ligger på Brudarmossen. Effekt okänd. 
Lokalerna, i Gamlestadens Fabriker, var mycket fina, men tyvärr skulle de flytta. 

Under året har styrelsen haft följande sammansättning: 

Ordförande 	Lars »töm 	avd 57070 
Sekreterare 	Stig-Owe Elgbom 	avd 31700 
Kassör 	 Lars Wieden 	avd 5331 
Suppleant 	Bo Linder 	avd 95630 

Göteborg 19 februari 2002 

649441  11/4114-  	 WA, 



Volvo IF Radiosektion 

Verksamhetsberättelse 2002 

Under året har sektionen haft elva klubbträffar och 
två styrelsemöten. Sektionen hade 13 medlemmar. 

På våra klubbträffar har vi flitigt diskuterat utvecklingen 
på radioområdet, speciellt beträffande DRM som vi tror 
kommer att ge DX-ing en efterlängtad renässans. 
Dock är mottagarna för DRM både dyra och svåra att 
anskaffa ännu så länge. 

Årsmötet 2002 hos Celab i Kungälv 
Bo Sernvik tog emot oss och visade oss runt. 
Vi började på utsidan och studerade masten med ett antal paraboler, 
som försåg kringliggande företag i Rollsbo med bredband. Därefter 
pratade vi om de gamla kommunikationsapparater som stod utställda 
i entren, från polisens rörbestyckade apparater från 50-talet till dagens 
ficktelefoner. 
Bo startade firman 1978 med två man. Idag har familjeföretaget 25 
anställda och omsätter 30 miljoner. 
Man bygger nätverk och speciallösningar för tullverket, vägverket, 
polis- och brandväsendet, Hällered mm. 
Vi fick en demonstration i traditionell kommunikation då Bo anropade 
en amatör i Sundsvall. 
Runt kaffebordet diskuterade vi allt från moral och etik (Bameviks 
pension) till teknik och politik. Vi kunde fortsatt många timmar till 
eftersom bristen på diskussionsämnen och intresset och engagemanget 
inte saknades. 

Årets QSL- station 

Vid årets röstning fanns två kandidater som speciellt utmärkt sig 
att besvara våra brev på ett positivt sätt: 

La Voz de tu Conciencia, Columbia på 6011 samt Radiodiffusion 
National du Burkina i Burkina Faso, Afrika. 52 röster inkom och som 



QSL-station för 2002 segrade Burkina Faso. De fick 21 röster mot 12 
för la Voz de tu Conciencia. Övriga stationer som fick röster var 
Kustradion i Finland, Radio Taipei, två stationer på Jungfruöarna m.fl. 
En World Radio TV Handbook utlottades bland de röstande och Erik 
Johansson från Linköping blev den lyckligt lottade. 

NM i DX-ing 
För första gången i mannaminne blev det tyvärr inget mästerskap 
i DX-ing. Ingen klubb hade möjlighet att ta på sig uppgiften denna 
höst. 

Lyssnarträff 26/10 
Vi hade dock vid samma tid då NM brukar äga rum en lyssnarträff 
på Nabben. Stig-Owe och Lars städade skogen från rester av gamla 
trasiga bävrar och sträckte upp och skarvade den bäver och långwire 
som skulle bevaras. Efter detta friluftsarbete och påföljande mat och 
dryck var vi laddade för kvällens lyssnande. 

Stenstorp 12/10 
Årets utflykt gick till Dalen-museet i Stenstorp. Stig-Owe hade 
lånat en Renaultbuss så vi skulle slippa att åka i två bilar. Vi fikade 
på uppvägen med medhavda smörgåsar och kaffe på termos. 
Att Gustav är pappa till AGA-fyren och att han var VD för AGA 
känner nog de flesta till, men att han var så flitig och mångsidig 
vet bara de som besökt museet. AGA-spisen från 1920 är idag en 
statuspryl som man kan anskaffa för ca 60.000:- De flesta av 
Gustav Dalens uppfinningar fanns att beskåda : Solventilen, 
Fetthaltmätaren för mjölk,"klippmekanism"för gasljus ,en mekanism 
som bytte glödstrumpa automatiskt och många andra uppfinningar. 
I ett rum hade man samlat AGAs radio och TV-apparater. Där fanns 
många modeller som vi DX-are kände igen. 

Under året har styrelsen haft följande sammansättning: 

Ordförande Lars Wåström 	avd 57070 
Sekreterare 	Stig-Owe Elgborn avd 31700 
Kassör 	Lars Wieden 	avd 5331 



Volvo-IF-radiosektion 

Verksamhetsberättelse 2003. 

Under året har sektionen haft 10 klubbträffar och 2 styrelsemöten. Sektionen hade 14 medlemmar. 

Lyssnarträff hos Moritz 4-5 april. 
Moritz torpställe ligger i Aspedalen inte långt från Sollebrunn. Vi var 4 medlemmar som deltog i lyssnarträffen. 
Först drog vi ut en långwire på cirka 400 meter, sedan slog vi oss ner i storstugan med våra apparater och lurar 
och rattade till långt in på natten. Det var en lyckad träff. Moritz är inte bara bra på radio utan även en mycket 
bra kock. 

SSA:s årsmöte på Arken 26-27 april. 
Några medlemmar från Volvo-IF-radiosektion bevistade Sveriges sändaramatörers årsmöte, där Sveriges DX-
förbund hade en monter för att presentera DX-hobbyn. Förutom utställning och loppmarknad kunde man lyssna 
på flera intressanta föredrag. 

Parkalompolo i september. 
Det finns en plats i Sverige där förutsättningarna för att höra långväga och svaga stationer på lång- mellan- och 
kortvåg är extra bra. Där i Parkalompolo har Sveriges DX-förbund en stuga med antenner i 6 riktningar. Vår 
kassör Lars Wieden åkte de 160 milen och fick chansen att lyssna på Island, Grönland och Svalbard samt Nord 
amerika. 

Scanautomatic i november. 
Några medlemmar deltog tillsammans med medlemmar i radiomuseet genom att närvara och sätta upp en monter 
med radio och TV som speglade utvecklingen på elektronikområdet. 

Medlemmarna i radiosektionen följer med spänning utvecklingen beträffande DRM (digital radio mondial) som 
kommer att innebära en renässans för kortvågslyssning. 

Årets QSL-station 
QSL-stationsomrötningen 2003 har Volvo DX-Klubb nu arrangerat för 18e året i rad. Följande radiostationer 
var uttagna för nominering och omröstning bland Eter-Aktuellts läsare. 

WDHP, Amerikanska Jungfruöarna 
Radio Okapi, Congo Kinshasa 
Radio Japan 

Till dags datum har vi fått in 56 röstsedlar och fördelningen är jämn. WDHP 22 röster och R. Japan 22 röster. 
Antalet röstande är näst intill rekord. Volvo DX-Klubb har lagt ner ett stort jobb att få in så många röstande. 
Vinnaren av QSL-stationen 2003 kommer att tilldelas ett diplom och en souvenir från Sverige som delvis 
bekostas av Volvo DX-klubb. 

Volvo DX-klubbs styrelse. 
Under året har styrelsen haft följande sammansättning: 
Ordförande 	 Lars Wåström 	avd 57070 
Sekreterare 	 Stig-Owe Elgborn avd 31100 
Kassör 	 Lars Wieden 	avd 5335 
Suppl. 	 Bo Linder 	avd 98630 



Starwaves Prelude. Kort info från telefonsamtal 243..txt 
From: Leif B L Johnsson [LBLJ.Projektledning@swipnet.se] 
Sent: den 24 mars 2004 11:58 
TO: stig-owe.elgborn@volvo.com; wåström, Lars (L.) 
Subject: Starwaves Prelude. Kort info från telefonsamtal 24/3. 

Hej, 

här följer en kort sammanfattning av det samtal som jag idag hade med Johannes von 
weyssenhoff, Starwaves i Hannover. 

Responsen på CeBIT 2004, som slutar idag, har varit god. Besökarna har frapperats av den 
höga kvaliteten på DAB, trots den mycket höga störningsnivån i hallen. Detsamma gäller för 
DRM för vilken också gäller mycket bra mottagning. Främst avsäg det kortvåg eftersom det 
bara finns ett begränsat antal mellanvågssändare med tillräcklig effekt. BBC tar man emot på 
mellanvåg med god kvalitet. 

Utvecklingsmässigt är man klar med prototypen. Man räknar med ytterligare 2-3 veckors arbete 
och kommer därefter att göra tester för att ta fram produktionsutförandet. 

En norsk journalist hade meddelat att norska staten har visat intresse för DRM för att i 
Norge få ett heltäckande nät av högkvalitativ mottagning med krav på stabilt nät inte minst 
av säkerhetsskäl. 

De håller på med framtagning av en bilradio med kombinerad DAB och DRM. Detta är en 
utveckling inom vilken de ligger väl framme eftersom DAB- och DRM-konsortierna har avtalat 
om samarbete. Då jag framhöll att Blaupunkt också är aktiva, meddelande han att Blaupunkt 
inte hade kommit igang med en kombination beroende på att de satsat på enbart DAB. 
DAB-utvecklingen i Tyskland hindras av att de enkilda förbundsländerna äger rätt att själva 
fatta beslut om införande och ex vis är NDR 
(Niedersachsen) inte intresserade av DAB. Jag redogjorde för DAB-läget i Sverige och 
Teracoms roll, som ju i sådana fall är betydligt bättre. Jag framhöll också att en 
kombination av DAB och DRM i samma mottagare skulle kunna gynna intressenterna för båda 
systemen. 

Jag bad honom att sända underlag som kan bearbetas för artiklar i ETER-Aktuellt och AUDIONEN 
och på så sätt skulle de nå ca 1300 medlemmar som alla är kvalificerade då det gäller 
radiomottagare. 

När jag i inledningen av vårt samtal nämnde att det var VOLVO IF Radiosektionen som i detta 
fall varit aktiva genom Radio Kurier och framförallt stig-Owes letande på nätet blev han 
intresserad med tanke på det utvecklingsarbete som pågår för bilradioversion. (OPEL har 
lanserat DAB-radio som tillbehör i den senaste modellen). 

Pris har jag ännu inte. Jag glömde bort att fråga när samtalet tog denna intressanta 
vändning. 

På min fråga om de utnyttjade Fraunhofers(Erlangen) mjukvara liksom Coding 
Technologies(Stockholm/Erlangen) svarade han att så var fallet för de delar som rörde DRM. 

Då det gällde inköp antydde jag att det kanske är enklare för oss som köpare i Sverige att 
komma till Hannover, svarade han att han gärna kom till Göteborg för att presentera. Jag 
svarade positivt till detta förslag, men framförde att jag ansåg det lämpligare att 
förbereda ett sådant besök genom att kombinera det med samtal med representanter för volvo 
och Volvo Cars. Dessutom kunde ett medlemsmöte i Radiohistoriska Föreningen i Västsverige,( 
förutsatt att Radiomuseet kommer att få ett mera representativt utseende), vara ett lämpligt 
forum för en presentation. Denna borde då också annonseras i ETER-Aktuellt för att få en 
ordentlig publik. 

Då jag nämnde att kanske också Volvo Trucks kunde vara intresserade, berättade han att man i 
Tyskland snart kör igång en DRM-sändare med musik för Truckers. 

Lars Wåström undersöker redan vem på Volvo Cars som skulle kunna vara intresserad, även om 
de tydligen har kontrakt med Mitsubishi. 

Har du Stig-Owe något namn på Volvo? 

Jag kommer att sända ett e-mail till von weyssenhoff för att bekräfta vårt samtal och 
säkerställa att mina adressuppgifter per telefon kom fram korrekt och hoppas få underlag för 
artiklar i AUDIONEN och ETER-Aktuellt mm. Jag räknar med att det kan ta några veckor 
eftersom de måste ta hand om efterarbetet fran CeBIT. 

Jag meddelar så snart jag hör något mera. 

Hälsningar 
Leif 
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